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SEDLČANY/LONDÝN Niko-
la Pokorná, rodačka ze 
Sedlčan, se po maturitě 
na místním gymnáziu vy-
dala studovat psychologii 
do Skotska. Nyní žije v Lon-
dýně, kde se nadále věnu-
je svému oboru i profesně. 
V rozhovoru přiblížila, jak 
se liší život v Anglii, Skot-
sku a České republice, jak 

Nebojte 
se a běžte 
do toho, 
vzkazuje 
Nikola 
Pokorná 
zájemcům 
o studium 
v zahraničí

Chcete psát pro 
místní noviny?

Zkuste to!
Email: 
tisk@sedlcansky-kraj.cz

SEDLČANY Po týdnu se 
vracíme k 12. veřejné-
mu zastupitelstvu města 
Sedlčany, které se konalo 
v první dekádě měsíce 
září. Vzhledem k očeká-
vaným projednávaným 
událostem, o nichž jsme in-
formovali minulý týden, se 
společenský sál kulturního 
domu zaplnil občany měs-
ta mnohem více, než tomu 
bylo při této příležitosti dří-
ve. Zatímco v minulosti se 
jich zde obvykle sešlo pět 
nebo šest, tentokrát bylo 
více než pětihodinovému 
jednání zastupitelů na za-
čátku přítomno kolem se-
dmdesáti lidí.

SEDLČANY Na posledním 
jednání zastupitelstva při-
pomněl obyvatel lokality 
Na Skalách na Červeném 
Hrádku Vladimír Chwas-
tek, že by zde měly být 
postaveny bytové domy, 
a přitom v těchto místech 
není ani voda, ani kanali-
zace, ani kvalitní přístu-
pová cesta. 

„Už před třiceti lety bylo 

podáno vysvětlení, že silni-

ce splňuje požadavky, jaké 

by měla mít, a když jsem 

vyzýval zastupitele, aby mi 

řekli jeden jediný důvod, 

proč to chtějí povolit, jediný 

pan starosta se ptal, jestli 

k tomu něco můžou říct. 

A všichni byli zticha. V sou-

časné době několik baráků 

na Hrádku nemá vodu a je 

tam přistavena cisterna. Spě-

je to k tomu, že chcete pana 

starostu sesadit, takže si po-

tom stejně prosadíte, že stav-

ba bude uskutečněna, a co 

lidé na Červeném Hrádku, je 

vám úplně jedno,“ řekl Vla-
dimír Chwastek. 

Starosta Sedlčan Ivan 
Janeček odpověděl těmi-
to slovy: „K projektu in-

vestičního záměru výstav-

by vodovodu a kanalizace 

na Červeném Hrádku v lo-

kalitě Na Skalách máme 

už připravený nový rozpo-

čet přepočítaný na aktuál-

ní ceny a v současné době 

máme i stavební povolení, 

takže by se příští rok moh-

lo začít stavět. Bude se 

muset ještě dořešit, jestli 

na to budou poskytnuty 

dotační peníze.“

David Myslikovjan

KRÁSNÁ HORA NAD VLTA-

VOU V úterý 10. září po po-
ledni navštívila město 
hodnotitelská komise ze 
soutěže Vesnice roku. Šlo 
o celostátní kolo v rámci 
oranžové stuhy za spolu-
práci obce a zemědělské-
ho subjektu.

V této kategorii je oce-
ňována pozitivní spoluprá-
ce zemědělských subjektů 
hospodařících v krajině se 
samosprávami a hledání 
nových forem spoluprá-
ce při správě venkovské-
ho prostoru. Hodnotí se 
například podíl místních 
zemědělských subjektů 
na zaměstnanosti obyvatel 
obce, péče o veřejná pro-
stranství a kulturní krajinu, 
společné projekty, místní 

Nový rozpočet k projektu 
výstavby vodovodu 
a kanalizace na Červeném 
Hrádku je připraven

Město navštívila 
komise celostátního 
kola Vesnice roku

produkty, netradiční zdro-
je energie, ale také neze-
mědělské aktivity. S oce-
něním je spojena odměna 
formou dotace od Minis-
terstva zemědělství ve výši 
osmi set tisíc korun.

Od jedné hodiny pro-
běhlo přivítání komise 
na dvoře městského úřa-
du, jeho prohlídka a pre-
zentace místních produk-
tů. „Prezentovány byly 

podnikové prodejny ZD 

Krásná Hora nad Vltavou 

a.s. a Laktos a.s., dále med 

od místních včelařů, Krás-

nohorská káva, dřevěné 

výrobky, a také brambory 

od soukromého zeměděl-

ce,“ popsal starosta měs-
ta Jaroslav Kříž s tím, že 

Jednání zastupitelstva 
se na začátku zúčastnilo 
kolem sedmdesáti občanů 
města, mnozí z nich 
vyjádřili svůj názor

Další odstupující 
člen rady města

Po Miroslavu Hölzelovi, 
jenž přiblížil svoje odstou-
pení z rady města, si vzal 
slovo jeho kolega Martin Ha-
vel, který učinil stejný krok. 
Svoje rozhodnutí zdůvodnil 
těmito slovy: „V pondělí 21. 

srpna jsme na radě dostali 

podklady ke smlouvě uza-

vřenou s Blankou Vilasovou, 

a když jsme požadovali další 

upřesnění, bylo nám vyho-

věno. Poté, co Miroslav Höl-

zel odstoupil z rady města, 

očekával jsem, že další věci 

nám pan starosta dovysvětlí 

Na zastávku Roviště padl v pátek v noci strom. Foto: Obec Svatý Jan

Pokračování na straně 6
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REGION Na území našeho 
regionu jsou dvě stanice, 
které dlouhodobě sledu-
jí průtok vody. V pondělí 
v podvečerních hodinách 
uváděly obě normální stav. 
Na Brzině v Hrachově byl 

evidován průtok 4,6 m3/s 
a stav 91 cm. Na Mastníku 
v Radíči bylo 195 cm a prů-
tok 14,5 m³/s. Po celém re-
gionu odstraňovali hasiči 
padlé stromy.

V obci Svatý Jan se 

Povodně napáchaly 
jen lokální škody

sešla v sobotu protipo-
vodňová komise. Jedinou 
ztrátou v obci v té době 
byla zastávka na Roviště, 
na kterou padl v nočních 
hodinách strom. Brzina 
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a upřesní. Během čtrnácti 

dnů, kdy jsme měli další radu 

města, se ale nic takového 

nestalo. Na radě města 4. září 

jsem zjistil, že byl uzavřen 

další dodatek ke smlouvě se 

zpětnou platností od 1. ledna 

2024, a to v červenci letoš-

ního roku. To mě zklamalo, 

protože ani jedna věc nebyla 

z pozice starosty konzulto-

vána se členy rady. To byl 

hlavní důvod, že jsem ztratil 

důvěru v to, co je nám před-

kládáno za materiály, jestli 

jsou pravdivé, nebo nějakým 

způsobem upravené. Proto 

jsem odstoupil z rady města.“

Střet dvou názorů
Jako další se ujal slova 

zastupitel města Sedlčany 
doktor Karel Marek, který 
řekl: „Vypadá to jako souboj 

Mirka Dušína a Rychlých 

šípů s Bratrstvem kočičí 

pracky, ale ono tomu tak 

zdaleka není. Já jsem po-

prvé upozornil na špatné 

vedení města téměř přesně 

před rokem, 11. září 2023, 

kdy pod tlakem pana sta-

rosty, a bohužel i někteří 

mí kolegové tomu podlehli, 

byla naprosto nepřiměřeně 

zvýšena daň z nemovitosti 

všem občanům a podnika-

telům města Sedlčany. Byl 

jsem jediný, kdo hlasoval 

pro nižší částku, a od té doby 

jsem se stal takříkajíc trochu 

nepohodlným. Už v listo-

padu roku 2023 jsem upo-

zorňoval, že se nepodařilo 

za celý rok získat jednu vět-

ší investici a nerozběhla se 

žádná větší investiční akce 

ve městě Sedlčany, a že v té 

době na běžném účtu města 

byla částka výše padesáti mi-

liónů korun. V březnu 2024 

jsem upozornil i na malé 

investice, například rekon-

strukce komunikací, což je 

oblíbené téma pana staros-

ty. Chci upozornit, že rada 

města v roce 2023 uvolnila 

částku větší než sedm mili-

ónů korun na rekonstruk-

ci městských komunikací, 

a jaká byla naše hrůza, když 

jsme 13. prosince zjistili, že 

nám pan starosta oznámil, 

že je vyčerpáno pouze pat-

náct procent, protože to a to 

Jednání zastupitelstva se na začátku zúčastnilo kolem sedmdesáti 
občanů města, mnozí z nich vyjádřili svůj názor

nešlo. Pět miliónů bylo pře-

vedeno do rozpočtu města 

na rok 2024. Protože mé 

připomínky padaly na neú-

rodnou půdu, dovolil jsem si 

s některými z nich seznámit 

i veřejnost.“ Mnohaletý pro-
blém je sokolovna, který 
podle slov doktora Marka 

ne že neřešila, ale řešila 
jak rada, tak i zastupitel-
stvo. Nikdy se ale nenašlo 
v zastupitelstvu jedenáct 
osob, tedy většina, která 
by se rozhodla pro jeden 
závěr. Zbourat, přestavit, 
nebo upravit. „V červnu 

2023 se na zastupitelstvu 

došlo k závěru, že vypíšeme 

a ustanovíme architektonic-

kou soutěž, že snad někteří 

architekti nám dají radu, jak 

máme postupovat. Nestalo 

se nic. Pan starosta poté na-

psal, že jsme čekali marně, 

protože závěr pracovního 

jednání zastupitelstva není 

závazný. Proč nám to ne-

řekl na prvním normálním 

veřejném jednání zastupi-

telstva v září 2023? Až rok 

poté pan doktor Růzha se 

na to znovu ptal a došlo 

opět k závěru, že má být 

vypsána architektonická 

soutěž, než nám sokolovna 

spadne,“ uvedl dále Karel 
Marek a rovněž připomněl, 
že ačkoliv to není na první 
pohled vidět, elektroinsta-
lace v nemocnici potřebuje 
totální rekonstrukci. „Opět 

není pravda, že minulá rada 

a minulé vedení obce nic ne-

činilo. Udělalo celý řetězec 

kroků a přípravy k prove-

dení této velké akce, která 

bude stát několik desítek 

miliónů korun. Všechny tyto 

kroky byly připraveny a pan 

starosta v prosinci 2022 po-

depsal smlouvu s projektan-

tem. Sám jsem s ním mluvil 

několik hodin, vysvětlil mu, 

jaká situace v nemocnici 

je, a poté jsem vypracoval 

materiál z pohledu zdravot-

níka, co je potřeba, a jaké 

je fi nále? Máme září 2024 

a elektroinstalace žádný 

projekt nemá a nic se nepro-

vádí,“ dodal doktor Marek. 
Ve svém proslovu dále uve-
dl, že fi nančních prostřed-
ků má město více než dost. 
Obec má příjmy 293 milió-
nů korun. Na běžném účtu 
města podle jeho slov už 
není 50 miliónů jako v listo-
padu, ani 60 jako na konci 
roku 2023 a 80 jako na jaře, 
ale na běžném účtu města 
naprosto ležících a spících, 
tedy nevyužívaných je 98 
miliónů korun. „Vedle toho 

má momentálně pan sta-

rosta k dispozici 42 miliónů 

na investiční akce. Víte, kolik 

těch investic bylo za sedm 

měsíců uskutečněno? Jeden 

a půl procenta. Na začátku 

roku bylo určeno 11,2 mili-

ónu na rekonstrukce míst-

ních komunikací. Kolik bylo 

utraceno? 310 tisíc. Jedná 

se tedy naprosto o nevyuží-

vání více než dostatku, do-

konce přebytku fi nančních 

prostředků,“ uzavřel doktor 
Marek. Na to reagoval Ivan 
Janeček slovy, že staros-
ta nerozhoduje o tom, co 
se bude dělat. Rozpočet 
sestavuje rada, schvaluje 
zastupitelstvo a kontroluje 
opět rada. „Pan doktor byl 

členem rady, mohl cokoliv 

ovlivnit a nepřišel s žádným 

námětem. Nepamatuji se, že 

byste navrhli něco, co se dá 

udělat, pokud fi nanční pro-

středky jsou. Měli jste větši-

nu v radě i v zastupitelstvu, 

můžete si ve své podstatě 

diktovat, co chcete dělat,“ 
vzkázal svým oponentům 
starosta a dodal: „50 milió-

nů z peněz, které máme, je 

připraveno na rekonstrukci 

polikliniky. Ve svém voleb-

ním programu už v roce 

2006 jste deklarovali rekon-

strukci staré polikliniky. Co 

jste udělali v letech 2006 

až 10? Pánové, vyčítáte 

mi něco, co jste za ta léta 

neudělali. V roce 2018 jste 

měli ve volebním programu 

připravenou rekonstrukci 

polikliniky a opět nic. Až 

když jsem já přišel a viděl, 

v jakém stavu poliklinika 

je, a ve chvíli, kdy jsme po-

třebovali někam umístit sto-

matologii, přišel jsem s tím, 

pojďme, opravíme budovu 

polikliniky. Co se týká elek-

troinstalace nemocnice, již 

v roce 2016 bylo z revizních 

zpráv jasné, že elektroinsta-

lace je v žalostném stavu. 

Nic jsem nebrzdil, a když 

jsem v květnu 2023 zjistil, 

že oprava bude stát 17 mi-

liónů, trochu jsem se zhro-

zil, protože je to pro město 

velká zátěž. Proto jsem hle-

dal cestu, jak část nákladů 

na elektroinstalaci převést 

na druhou stranu. Když 

nám zhruba před měsícem 

byl předložen projekt včetně 

rozpočtu, zněl na částku 51 

miliónů.“

Jako další se přihlásil 
do diskuse doktor Vladimír 
Zámostný s tím, že chce 
reagovat na invektivy dok-
tora Marka vůči starostovi. 
Mimo jiné uvedl, že nebyl 
schopen tolerovat mimořád-
ně toxickou atmosféru, která 
od jara tohoto roku při jed-
nání rady panovala, a proto 
z ní odstoupil. „Pokud se 

týká sokolovny, byl starosta 

obviněn, respektive zastupi-

telstvo, že nevypsalo archi-

tektonickou soutěž na využi-

tí sokolovny a tohoto areálu. 

I na stránkách Sedlčanského 

kraje zaznělo, že tak to vů-

bec nebylo. Zastupitelstvo 

pověřilo odbor investic, aby 

vypracoval plán fi nancová-

ní této architektonické sou-

těže. To znamená, že nikdo 

neúkoloval pana starostu 

a ani ho nemohl tímto způ-

sobem takto úkolovat. Reali-

ta je tedy úplně jinde. Co se 

týká Mediterry, pan doktor 

nemluvil o rozdílech, které 

v úvodním fi nančním odha-

du rekonstrukce se pohybo-

valy v rozmezí sedmnácti až 

dvaceti miliónů a najednou 

se hraje o padesát miliónů 

korun. Nikdo se nemůže 

starostovi divit, že chtěl tuto 

ohromnou částku nějakým 

způsobem rozklíčovat, pro-

tože pro město to byl neu-

věřitelný fi nanční nápor. Co 

mi ale vadilo, a to ještě více 

než jiné výpady, že v Sedl-

čanském kraji byla v sérii 

článků pana doktora Marka 

na téma Mediterra uvedena 

doslovná citace jedné, řekně-

me nepovedené formulace 

pana starosty, kdy musel rea-

govat spatra na momentální 

situaci. Když jsem si to pře-

četl, zavánělo mi to snahou 

pana doktora o veřejné ze-

směšňování pana starosty,“ 

uvedl Vladimír Zámostný. 

Tohle si vyřiďte 
jinde!

Poté se opět přihlásil 
doktor Marek, který vy-
zval starostu, aby si vzal 
propisku a psal si, co se 
v Sedlčanech za poslední 
desetiletí udělalo. Pokud by 
se neudělal přivaděč vody, 
ve městě vodu nemáme, 
kdyby se neudělala plynofi -
kace, tak se tady udusíme, 
byla provedena transforma-
ce bytového fondu, udělal 
se dopravní terminál, vy-
budován byl zimní stadion, 
sportovní areál v Luční 
ulici, rekonstruovaly se 
Taverny a proběhla revi-
talizace náměstí, ačkoliv 
názory na ni jsou různé. 
V momentě, kdy se doktor 
Karel Marek zeptal, zda se 
nic neudělalo, byl ostře pře-
rušen jedním z účastníků 
jednání zastupitelstva z řad 
veřejnosti, který vykřikl: 
„Přestaňte se hádat a tohle 

si vyřiďte někde jinde! To-

hle se už nedá poslouchat! 

Starosta zastupuje obec na-

Společenský sál kulturního domu byl při posledním jednání zastupi-
telstva zaplněn jako už dlouho ne.

Dokončení ze strany 1
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Zabezpečovací zařízení, kamerové systémy, přístupové systémy. E-mail: info@nes.cz, tel.: 603 504 097

ORLÍK V noci ze středy 
na čtvrtek 12. září potápěči 
Hasičské záchranné služby 
Jihočeského kraje pomoh-
li na Orlíku vyzvednout 
potopenou rybářskou loď. 
Na místě zasahovala také 
jednotka dobrovolných ha-
sičů.         Jana Motrincová

SEDLČANY Téměř na celém 
území ČR od konce minu-
lého pracovního týdne ně-
kolik dní vytrvale pršelo 
a déšť se samozřejmě nevy-
hnul ani našemu regionu. 
Na většině území republiky 
platil vysoký stupeň povod-
ňového nebezpečí, prudce 
se zvedaly hladiny menších 
i větších toků, a nakonec 
došlo zvlášť v Moravsko-
slezském kraji ke katastro-
fě. Proto nás zajímalo, zda 
o víkendu také v Sedlča-
nech nehrozí povodně.

Už v sobotu 14. září se 
na radnici v osm hodin 
ráno sešla povodňová ko-
mise města Sedlčany, kte-
rou vedle starosty města 
Ivana Janečka tvoří zástup-

ce starosty Zdeněk Šime-
ček, tajemník Vojtěch Hla-
váček, pracovník krizového 
řízení městského úřadu Jan 
Kundrlík, velitel HZS Sedl-
čany Petr Hron, jednatel 
Sedlčanských technických 

služeb Jiří Daněk a přizváni 
byli velitel městské policie 
Petr Krch a velitel výjez-
dové jednotky JPO3 Viktor 
Němec. „Zhodnotili jsme 

aktuální stav. Protože v noci 

došlo k výpadku některých 

protipovodňových čidel, teď 

se zprovozňují,“ řekl nám 
zhruba o půldruhé hodi-
ny později Ivan Janeček. 
Dodal, že čidla by během 
krátké doby měla opět kom-
pletně fungovat. 

Městská policie a výjez-
dová jednotka hasičů zajiš-
ťovala monitoring jednotli-
vých míst až do rána. „Zatím 

nikdo nebyl ohrožen ani 

na majetku, ani na životě. 

Zrušeno bylo v sobotu ráno 

z podnětu pořadatele, kte-

rý byl zodpovědný za akci, 

Mistrovství Evropy družstev 

v motokrosu. Pokud se situ-

ace nebude zhoršovat, schá-

zet se zatím nebudeme, ale 

jsme domluveni, že pokud se 

začne horšit, operativně se 

svoláme k dalšímu jednání 

na radnici,“ doplnil starosta 
Janeček. Vzhledem k tomu, 
že pršet mělo v regionu až 
do neděle nebo dokonce až 
do pondělí, schůzka se ne-
chala očekávat.

A skutečně k ní došlo, 
a to v neděli ve večerních 
hodinách, protože předpo-
věď počasí se do puntíku 
vyplnila. „Protože jsme se 

dostali na čidlech v Potoč-

ní ulici, na retenční nádrži 

a v Kosově Hoře na stav 

prvního povodňového 

stupně, v neděli v osmnáct 

hodin se opět sešel krizový 

povodňový štáb,“ řekl nám 
kolem dvacáté hodiny Ivan 
Janeček. „Probrali jsme 

stav na jednotlivých mís-

tech a budeme kontaktovat 

osoby, které bydlí v blízkos-

ti vodního toku, abychom 

zjistili, kdo se nachází v jed-

notlivých nemovitostech. 

Čekáme, jaký bude další 

úhrn srážek v noci a v pon-

dělí v osm hodin budeme 

pokračovat v jednání. Ha-

siči odstraňovali popadané 

stromy v okolí Sedlčan, čer-

pali vodu ze sklepů a pří-

zemních místností, a těchto 

zásahů bylo několik. Potok 

Mastník je teď v neděli ve-

čer v místech, kde mají svo-

je zázemí rybáři, na prvním 

povodňovém stupni. Určitě 

pomohla retenční nádrž, 

ale bude potřebovat opravy, 

aby fungovala ještě lépe. Je 

to ale o velkých penězích.“ 

David Myslikovjan

venek, tak buďte všichni zti-

cha, jedna osoba to tady ne-

může zvládnout. Uklidněte 

se a pokračujte v dalších bo-

dech jednání.“ Sice zazněl 
hlasitý potlesk posluchačů, 
ale hned vzápětí byla veřej-
nost upozorněna, že došlo 
k narušení jednacího řádu, 
protože nikdo se nemůže 
ujmout slova, aniž by mu 
ho udělil starosta.

Servítky si příliš nebrali 
ani řečníci z řad veřejnos-
ti, kteří se o slovo přihlásili 
řádně. Vladimír Chwastek se 
zastal starosty slovy: „Chcete 

po člověku, který tady dělá 

práci dva roky, aby udělal to, 

co jste tady za třicet let zni-

čili?“ Zajímavý názor měla 
Soňa Malá, která mimo jiné 
řekla: „V tomhle zapadákově 

bydlím padesát let a vidím, 

co se tady děje. Moc jsme se 

modlili, aby konečně nastala 

změna a měli jsme radost, že 

je tady teď dvacet lidí, kteří 

se budou starat, aby město se 

zvedlo. Před třiceti lety jsme 

byli jenom špinavým přívěš-

kem Příbrami a pak jsme 

se stali posledním městem 

Středočeského kraje. Jděte se 

podívat do Říčan, na Dobříš 

nebo do Votic – ta města vypa-

dají jinak. Zastupitelé tam se 

mnou jednají velmi korektně, 

což jsem v Sedlčanech neza-

žila. Co vidím tady? Že dvacet 

lidí není schopno se mezi se-

bou domluvit a že nemají zá-

jem o toto město. Nejste žádní 

politici, vy máte sloužit městu, 

a pokud je vám to zatěžko, 

jděte pryč.“ 

Ivan Janeček v dalším 
průběhu zastupitelstva 
připomněl, že v případě 
odvolání rady města dojde 
i k odvolání jeho osoby 
z pozice starosty. Po hlaso-
vání došlo k tomu, že funkci 
rady převzalo zastupitel-
stvo města Sedlčany.

Další názor 
zastupitele

V závěru jednání se při-
hlásil o slovo zastupitel Ja-
roslav Nádvorník, který se 
výhradně sám za sebe vy-
jádřil ohledně důvěry či ne-
důvěry ke starostovi takto: 
„U mě důvěru nemá z něko-

lika bodů a hlasoval bych pro 

jeho odvolání. Nenechal hla-

sovat, když se jeden člen naší 

koalice spletl díky nepřesné 

formulaci panu starostovi 

a když pan starosta ozná-

mil, že jsme zde všichni, že 

můžeme hlasovat, nebyl zde 

doktor Marek. Druhý důvod 

je ten, že jsem během dneška 

poznal, jak chtěl po zastupi-

telích, aby mu do očí říkali, 

jestli udělal dost práce. Tady 

ta věta by měla vstoupit 

do učebnic psychologie. To 

je prostě čirá manipulativní 

věta, která od parťáka nikdy 

nesmí zaznít. Třetí důvod je 

nikoliv, že zaměstnal paní 

Blanku Vilasovou, ale jako 

správnému hospodáři je mi 

proti srsti, když v turistickém 

centru máme tři pracovnice 

na plný úvazek, které umí, 

a pan starosta si vybere dal-

šího člověka. Byť paní Vi-

lasová říkala, že dělala pro 

město spoustu jiných věcí. Já 

se omlouvám, že řeknu, že to 

byly bláboly, protože každý 

z nás udělal pro město mra-

ky jiných věcí, o kterých bych 

ani neuvažoval, že by měly 

být placené. Za sebe chci vy-

jádřit nedůvěru z mé strany 

panu starostovi také z toho 

důvodu, že v mé přítomnos-

ti několikrát lhal. Posledním 

důvodem je, že obrátil dia-

lektiku naruby, že každá 

příčina má svůj důsledek. 

My jsme zde byli celou dobu 

peskováni, co si to dovolu-

jeme, a on zlehčoval svoje 

provinění. Udělal, co udělal 

s doplňováním výkazů a my 

samozřejmě máme v ruce 

právní posudek, kterým chci 

uklidnit kolegy ze Šance. 

Nezakládá toto jeho konání 

na trestně právní stíhání, ale 

z hlediska veřejné funkce je 

absolutně neslučitelné a nee-

tické. Přijde mi čestné, že to 

říkám teď.“ 

K jednání několikrát 
věcně přispěl i zastupitel 
Petr Krch, který mimo jiné 
řekl: „Obhajování osobních 

postojů, diskuse na různá 

témata a mnohdy i nevra-

živost sem nepatří. Měli 

bychom město budovat pro 

lidi kteří tady chtějí zůstat. 

Vždyť spousta mladých 

z tohoto místa utíká, město 

se vylidňuje, a zdá se, že se 

bude vylidňovat i nadále.“ 
David Myslikovjan

Potopená 
rybářská loď 
zaměstnala 
hasiče

Profesionální zásah zachránil majiteli rybářskou loď, která se 
nedopatřením potopila.

Povodňová komise města 
Sedlčany se sešla v sobotu ráno, 
podruhé v neděli večer

Potok Mastník u jezu v Sedlčanech v neděli odpoledne.
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náročné je tamější studium 
a jaké změny přinesl Brexit 
pro zahraniční studenty.

Snila jsi o životě v za-

hraničí už na střední ško-

le? Jak se skutečnost liší 

od tvých představ?

Ano, už na střední škole 
jsem snila o tom, že budu 
studovat a pracovat v za-
hraničí. Skutečnost je však 
jiná v tom, že život v cizi-
ně je mnohem náročnější, 
než jsem si představovala 
– hlavně když se odstěhu-
jete hned po střední škole. 
Člověk musí být nezávislý, 
fl exibilní a schopný přizpů-
sobit se novým podmín-
kám. Zároveň je ale také 
plný neuvěřitelných zážit-
ků a příležitostí, které bych 
doma nikdy nezažila.

Jaké byly tvoje první 

dojmy po přestěhování 

do Skotska?

O p r av d u  s m í š e n é . 
Na jednu stranu jsem byla 
nadšená z nového prostře-
dí a všech možností, které 
mě čekaly. Na druhou stra-
nu jsem cítila určitou ner-
vozitu a nejistotu. Glasgow 
je nádherné město s boha-
tou historií, ale ze začát-
ku bylo těžké si zvyknout 
na chladné a deštivé po-
časí, a místní glasgowský 
přízvuk byl často obtížně 
srozumitelný. Naštěstí mě 
rychle uklidnila přátelskost 
a otevřenost místních lidí, 
která mi pomohla cítit se 
rychleji jako doma.

Co přesně a kde jsi vy-

studovala?

Vystudovala jsem psy-
chologii na University of 
Glasgow ve Skotsku a poté 
jsem pokračovala v magist-
erském studiu psychiatric-
kého výzkumu na King’s 
College London (KCL) 
v Londýně, v Anglii. Obě 
univerzity mi daly nejen 
vynikající vzdělání, ale také 
mnoho cenných zkušeností, 
které mě obohatily jak v prá-
ci, tak v osobním životě.

Jak těžké bylo dostat 

se na univerzitu ve Glas-

gow a v Londýně?

Dostat se na obě univer-
zity bylo náročné. Když 
jsem se hlásila na bakalář-

Nebojte se a běžte do toho, vzkazuje Nikola Pokorná 
zájemcům o studium v zahraničí

ské studium, jednou z pod-
mínek bylo mít vynikající 
výsledky z maturity, tedy 
samé jedničky. Na magis-
terský program byly zase 
klíčové výborné známky 
z posledních dvou let ba-
kalářského studia. Kromě 
toho je důležité během 
studia získávat praktické 
zkušenosti – ať už formou 

dobrovolnictví, stáží, brigá-
dou nebo jinými aktivitami 
v oboru. Výběrové řízení 
může být velmi konku-
renční, obzvlášť v oborech 
jako psychologie. Ale po-
kud máte silný motivační 
dopis, kvalitní doporučení 
a relevantní zkušenosti, 
vaše šance na přijetí se vý-
razně zvyšují. Je to všech-
no o tom ukázat, že jste 
nejen dobře připraveni, ale 
že máte i skutečný zájem 
a vášeň pro obor.

Byla jsi během svého 

studia i jinde než v Glas-

gow a Londýně?

Ano. Během svého ba-
kalářského studia jsem 
měla možnost strávit rok 
na výměnném pobytu 
na University of British 
Columbia ve Vancouveru 
v Kanadě. Byla to úžasná 
příležitost, jak se seznámit 
s odlišným vzdělávacím 
systémem a zároveň po-
znat novou kulturu.

Jak náročné je studi-

um v zahraničí?

Je určitě výzvou, ale 
také skvělou příležitostí 

k osobnímu růstu. Na za-
čátku se musíte přizpůsobit 
novému prostředí, jinému 
jazyku a odlišnému stylu 
výuky, což může být oprav-
du náročné. Pamatuji si, že 
první měsíce byly plné pře-
kvapení a občas i frustrace. 
Ale jakmile jsem se začala 
přizpůsobovat, všechno se 
začalo zlepšovat. Studium 

se stalo velmi obohacujícím 
a otevřelo mi oči novým 
perspektivám a způsobům 
myšlení. Celkově vzato, 
i když to může být náročné, 
je to zkušenost, která oprav-
du stojí za to.

Chystáš se přihlásit 

na doktorské studium 

klinické psychologie. Jak 

těžké je dostat se tam?

To je velmi náročné, 
protože počet míst je ome-
zený a konkurence vysoká, 
zejména vzhledem k tomu, 
že program je fi nancován 
místním zdravotnictvím. 
Kromě vynikajících aka-
demických výsledků je 
zásadní mít několik let 
relevantní klinické praxe 
a výzkumných zkušeností. 
Celý proces je dlouhý a in-
tenzivní, ale věřím, že s do-
statečným odhodláním 
a přípravou je to rozhodně 
dosažitelné.

Jak dlouho žiješ 

v Londýně?

Už téměř tři roky. Město 
je dynamické, multikultur-
ní a nabízí nekonečné mož-
nosti pro osobní i profesní 

rozvoj. Je to místo, kde se 
neustále něco děje a kde 
se nikdy nenudíte.

Co máš na životě 

v Londýně nejraději?

Nejvíc mě fascinuje, 
jak je město neustále živé 
a plné možností. Mám 
ráda, že tu vždycky najdu 
něco zajímavého na zába-
vu – ať už jde o divadla, 
koncerty, galerie, muzea, 
nebo objevování nových 
restaurací a kaváren. Skvě-
lé jsou také parky, kde si 
můžete odpočinout od ru-
chu města. A multikulturní 
atmosféra, která je všude 
přítomná!

Co přesně obnáší tvá 

práce? Jak vypadá tvůj 

běžný pracovní den?

Pracuji jako výzkumná 
asistentka v organizaci, 
která se zaměřuje na du-
ševní zdraví dětí a rodin. 
Momentálně se podílím 
na klinické studii, která 
testuje nový typ psycho-
terapie pro děti, které 
mají problémy s emocemi 
a chováním. Každý den se 
zabývám různými úkoly – 
od náboru rodin do studie, 
přes hodnocení, jak děti 
a rodiče zvládají své emo-
ce, až po rozhovory o je-
jich zkušenostech s terapií. 
Můj den je často různoro-
dý, ale většinou se věnuji 
práci s rodinami zapojený-
mi do studie, komunikaci 
s klinickými pracovišti 
a koordinaci výzkumných 
aktivit. Je to dynamická 
práce, kde se stále něco 
mění a kde mohu vidět 
skutečný dopad našeho 
výzkumu na lidi, což je vel-
mi uspokojující.

Když srovnáš život 

ve Skotsku, v Anglii 

a u nás, kde vidíš hlavní 

rozdíly?

Život ve Skotsku je mno-
hem klidnější a lidé tam bý-
vají velmi přátelští a otevře-
ní. Na druhé straně Anglie, 
zejména Londýn, je mno-
hem hektičtější a zaměřená 
na kariéru. Obě části Velké 
Británie mají silný důraz 
na liberalismus a rovnost, 
což se odráží v jejich ote-
vřeném a inkluzivním pří-
stupu k různým skupinám 

lidí. Oproti tomu v Česku 
je cítit silnější smysl pro 
komunitu a rodinu. Zatím-
co ve Velké Británii je větší 
důraz na individualismus 
a nezávislost, mám pocit, 
že doma se více zaměřuje-
me na vzájemnou podporu 
a společné hodnoty.

Jak často jezdíš za ro-

dinou? Plánuješ se ně-

kdy natrvalo přestěhovat 

zpátky do Sedlčan?

Za rodinou se snažím 
jezdit alespoň dvakrát 
do roka, obvykle na Váno-
ce a v létě. Ráda se vracím 
do Sedlčan a trávím čas 
s blízkými, ale zároveň 
jsem si v Londýně vytvo-
řila svůj druhý domov. 
Po sedmi letech ve Vel-
ké Británii se tady cítím 
jako doma a momentálně 
nemám v plánu se trvale 
vrátit do Česka. Naštěstí 
není Londýn od Česka tak 
daleko, takže se můžeme 
snadno navštěvovat.

Co bys poradila stu-

dentům, kteří zvažují stu-

dium v zahraničí?

Poradila bych jim, aby 
se nebáli a šli do toho. Stu-
dium v zahraničí je skvělá 
zkušenost, která vás oboha-
tí jak profesně, tak osobně. 
Je důležité být dobře při-
pravený, otevřený novým 
zážitkům a mít dostatek 
vůle překonávat překážky. 
Určitě se nebojte požádat 
o pomoc, když ji potřebu-
jete – ať už od spolužáků, 
učitelů nebo rodiny doma. 
Mějte na paměti, že pod-
mínky se od té doby, co 
jsem přijížděla před sed-
mi lety, výrazně změnily. 
Po brexitu se například 
výrazně zvýšily náklady 
na školné a životní náklady 
v některých zemích, jako 
je Spojené království Velké 
Británie a Severního Irska, 
a vízové požadavky se staly 
přísnějšími. Proto je dobré 
pečlivě zvážit všechny ná-
klady, možnosti fi nancová-
ní a vízové požadavky. Mož-
ná budete chtít prozkoumat 
i jiné země nebo univerzity, 
které mohou nabídnout za-
jímavé možnosti za přijatel-
nějších podmínek.

Michaela Faktorová

Nikola Pokorná před nádhernou historickou budovou University of 
Glasgow ve Skotsku

Dokončení ze strany 1
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PETROVICE Spolek Mladá 
generace v rámci soutěže 
Tvoříme Petrovicko sice 
první místo s návrhem 
do zámeckého parku ne-
obsadil, na posledním zá-
řijovém zastupitelstvu se 
k jeho návrhu místosta-
rostka Vendula Vrzalová 
vrátila. 

„S návrhem dřevěné-

ho altánu do zámeckého 

parku přišel spolek Mladá 

generace a zúčastnil se 

soutěže v rámci letošního 

participativního rozpočtu 

Tvoříme Petrovicko, kde 

ale nevyhrál. Nám se ná-

vrh i přesto líbí. Po kon-

zultaci s Národním památ-

kovým ústavem jsem byla 

potěšena velmi pozitivní 

reakcí na umístění altánu 

v našem zámeckém par-

ku. Tato vstřícná reakce 

mne posunula k tomu, 

že jsem požádala o ofi-

ciální vyjádření Národní 

památkový ústav. Vyjád-

ření ředitele Jana Žižky 

je opět velmi pozitivní 

a stojí v něm, že NPÚ 

doporučuje umístění altá-

nu do zámeckého parku. 

Na zastupitelstvu teď je 

návrh schválit nebo ne,“ 

informovala Vrzalová. 
D á l e  p o k r a č o v a l a 

k podrobnostem k al-

tánu od výrobce, který 
přítomné velmi zajímal. 
„Altán je vyroben z boro-

vicového masivu, namo-

řen lazurou s minimální 

životností 15 let bez údrž-

by, jedenkrát za pět let 

je doporučováno obnovit 

nátěr, pak se životnost 

prodlouží skoro na neko-

nečno. Příprava podloží 

je ideální štěrkové lože 

30 cm do hloubky nebo 

zámková dlažba pod al-

tánem. Průměr altánu by 

byl 3,9 m. Umístění altánu 

a postavení zajistí výrob-

ce. Cena se pohybuje oko-

lo 123 000 Kč,“ uvedla 
Vendula Vrzalová. 

Na tento fakt byly po-
sléze od zastupitelů pře-
vážně pozitivní názory. 
Jen padla obava z nepo-
řádku a údržby altánu 
a byl vznesen i podpoře-
ný názor, proč zvát cizí 
fi rmu, když v Petrovicích 
i okolí je jistě mnoho ši-
kovných řemeslníků. Za-
zněla i otázka ohledně 
barvy altánu. Doporučená 
je barva světle zelená, aby 
stavba splynula s okolím. 
Šestistranný altán bude 
navíc na střeše zdoben ko-
rouhvičkou. Z přítomných 
čtrnácti zastupitelů bylo 
třináct pro a jeden se zdr-
žel hlasování. 

Jana Motrincová

ZPRAVODAJSTVÍ

Řádková inzerce 15 Kč/řádek

Prodám palivové dřevo měkké 800 Kč/prms 

a tvrdé 1 800 Kč/prms nařezané a naštípané. 
Dovoz zdarma. Tel.: 730 529 545 

Koupím les, pole nebo chalupu. Pla-

tím hotově. Tel.: 730 529 545.                 124/24

Nabízíme k dlouhodobému proná-

jmu byt 3+1 v centru Sedlčan, 3. NP bez 
výtahu. Tel.: 702 125 356.                      125/24 

Koupím přívěsný vozík za auto 

do 750 kg, i bez STK. Tel.: 736 647 590. 126/24

Prodám palivové dřevo, měkké i tvr-

dé, nařezané, naštípané, dovoz možný. 
Tel.: 731 408 679.                     127/24

Altán v zámeckém parku bude, odhlasovali zastupitelé
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PETROVICE Před zasedáním 
zastupitelstva 9. září, roz-
hodla veřejnost společně se 
zastupiteli o umístění dřevě-
ných soch z řezbování, které 
se uskutečnilo v červenci 
v Petrovicích. 

První představené dílo, 
Hradní věž od Filipa Šímy 
ozdobí zámecký park. For-
mule - či auto na špalkách 
od starosty Pavla Kubíčka 
pojede potěšit děti do Ma-
teřské školky Sovičky. Po-
sezení se surikatou od au-
tora Václava Křížka ozdobí 

na žádost obyvatel kruhový 
objezd u novostaveb u zá-
kladní školy. Zátiší s králíč-
kem řezbáře Jiřího Balouna 
udělá jistě radost v Mateř-
ské školce Čtyřlístek. Kluk, 
který se dívá na ještěrku 
od Jana Holuba se bude 
vyjímat nedaleko Kozinců. 
Vydařený kanec od Víta 
Budky, pro změnu ohlídá 
náves v Týnčanech. Trpas-
lík s dírou v rameni řezbáře 
Michala Štěpánka zkrášlí 
náves v Porešíně. Názor 
od Josefa Čermáka popu-

tuje do zámeckého parku 
a dřevořezba Křídlo od Mi-
loslava Jelena udělá parádu 
v lesoparku u Petrovic. 

Jana Motrincová

SEDLČANY Z důvodu mimo-
řádně nepříznivého počasí 
byly o uplynulém víkendu 
zrušeny téměř všechny 
akce, pořádané pod širým 
nebem. Na kotlině se ne-
konalo Mistrovství Evro-
py družstev v motokrosu, 
na příští víkend muselo 
být posunuto Mistrovství 
Středního Povltaví v grilo-
vání prasat a zrušena byla 
z důvodu vytrvalého deš-
tě a podmáčených terénů 
všechna fotbalová utkání.

Jedna akce se přes to 
všechno uskutečnila, a to 
v obou víkendových dnech 
na sedlčanském vlakovém 
nádraží, ačkoliv byl její pro-
gram přece jenom o něco 
chudší, než bylo původ-
ně zamýšleno. Jednalo se 
o Festival parních lokomotiv 
při příležitosti 130 let od za-
ložení železnice Olbramo-
vice-Sedlčany. „Překvapilo 

mě, kolik v sobotu i v neděli 

přišlo na nádraží lidí, ačkoliv 

jich samozřejmě nebylo tolik 

jako loni touto dobou, kdy 

bylo počasí mnohem přízni-

vější,“ řekla nám Marie Ka-
tičová ze Sedlčan, která se 
přišla podívat na historické 
mašiny v sobotu i v neděli 
se svými rodinnými přísluš-
níky. Potkala se i s trojicí 
příznivců starých lokomotiv 
a vlaků z Rakouska a byla 
se podívat také v čekárně 
na prospekty a výstavku 
sedlčanského infocentra. 
A protože byla skutečně 
zima, návštěvníci nádraží si 
také mohli dát něco na za-
hřátí. Kulturní program 
byl sice zrušený, ale jízdy 
historických lokomotiv se 
soupravami vagónů se ko-
naly. V sobotu mimo jiné 
přijela menší lokomotiva 
z Německa a v neděli do-
razili Maďaři s nádhernou 
velkou lokomotivou. Míst-
ní hasiči jim do jejich stroje 
doplňovali vodu. 

David Myslikovjan

Dřevořezby ozdobí vesnice, 
školky i park

Petrovický starosta Pavel Kubíček před pondělním zasedáním zastupitelstva představil dřevěné sochy, 
které se brzy přesunou na své nové místo.

Ve čtvrtek 15. 
srpna jsme si také 
připomněli, že je to 
5 let, co nás opustil 
milovaný dědeček

Josef 
Masopust 

z Trkova. 

I na něho s láskou 
a úctou vzpomíná 

manželka, děti, vnoučata 
a pravnoučata.

Kdo Tě znal ten vzpomene, 
kdo Tě měl rád, ten nikdy 

nezapomene.

V pátek 20. září by 
oslavil 70. narozeniny 

pan 

Milan Voců 
z Nedrahovic, který nás 

před 11 lety opustil.

S láskou vzpomínají 
manželka a děti 

s rodinami. 

byla v korytu. Pouze zvý-
šené hladiny potoků i řeky 
Vltavy zaznamenali také 
v Kamýku nad Vltavou.

V Petrovicích nastal 
problém v budově školy: 
„Máme dlouhodobý pro-

blém se zatékáním. Stře-

chy jsou velmi členité se 

spoustou špatně řešených 

detailů a nevhodně zvole-

ných materiálů. V tělocvič-

ně je na střeše polykarbo-

nát za hranou životnosti. 

Jednotlivá místa jsme již 

mnohokrát opravovali, 

ale objevují se stále nová. 

P ř i p rav u j e m e  p r o j e k t 

na zateplení školy, který 

bude zahrnovat i opravu 

střech,“ popsal starosta 
Pavel Kubíček.

V Dublovicích byla 
v pátek aktivována Skupi-
na krizového řízení, jejíž 
součástí je i Povodňová 
komise. „Všichni členové 

byli seznámeni s aktuálním 

stavem, krizovým plánem, 

evakuačním plánem. Všich-

ni byli požádáni o spolu-

práci v případě vyhlášení 

krizového stavu. Byli jsme 

v kontaktu se Stanislavem 

Jarolímkem ze společnosti 

Štičí líheň ESOX spol. s r.o., 

kteří obhospodařují rybní-

ky Musík, Vrbsko, Kvasetín. 

Stav našich rybníků byl ne-

ustále monitorován rybáři 

i hasiči. Došlo k upouštění 

rybníka Musík a dolního 

rybníka v obci Líchovy,“ 

informovala starostka 
Jana Dufková. Do pon-
dělního rána podle ní 
nedošlo v katastru obce 
k zatopení obytných částí, 
ani vylití potoků z koryt. 
Obyvatelé řeší jen lokální 
zatopení sklepů, vzniklé 
následkem zvýšení hladi-
ny spodních vod.

Spodní vody potrápily 
také obyvatele Prosenic-
ké Lhoty, Křepenic či Vy-
sokého Chlumce. „Území 

městyse nebylo naštěstí za-

saženo intenzivním příva-

lovým deštěm, ale trvalým 

mírným, který nezpůsobil 

žádné větší škody. Půda jej 

stačila vzhledem k před-

cházejícímu suchému ob-

Povodně napáchaly 
jen lokální škody

dobí z větší části vstřebat,“ 

popsal starosta městysu 
Jiří Svatek.

V Nedrahovicích byl 
vyhlášen 1. stupeň povod-
ňové aktivity. „Po jednání 

povodňové komise členové 

SDH Kamenice preventiv-

ně rozvezli několik desítek 

protipovodňových pytlů 

v Kamenici. Naštěstí nebyly 

potřeba,“ popsal starosta 
Čestmír Sosnovec. „Přeje-

me co nejvíce sil postiže-

ným regionům,“ dodává. 
První povodňový stupeň 
byl vyhlášen také v neda-
leké Jesenici.

Obavy o nemovitosti 
v okolí Mastníka v částech 
Křenovice a Podolí měli 
ve Vojkově. „Při povodních 

v letech 1997 i 2002 bylo 

několik nemovitostí za-

plaveno a došlo k velkým 

škodám, takže obavy byly 

na místě. Plánovali jsme 

rozvoz pytlů s pískem, ale 

po domluvě s HZS Votice se 

pouze vytipovaly ohrože-

né nemovitosti a sledovala 

se hladina vody,“ popsal 
starosta František Baťha 
s tím, že hodně pomohlo 
včasné upuštění vodní ná-
drže Mastník, která je nad 
vesnicemi. Štěstím podle 
něj také byla nízká hladina 
všech vod z důvodu dlou-
hodobého sucha a hlav-
ně to, že v našem regionu 
nebyly tak velké srážkové 
úhrny. „Chtěl bych podotk-

nout, že letos byla opravdu 

velká informovanost v mé-

diích i od krizových štábů, 

což se velmi zlepšilo oproti 

minulosti,“ dodal. 
„Měl jsem pět dnů sta-

žený zadek, ale naštěstí 

se nám doposud povodeň 

vyhnula. Přeji všem, kde 

to tak neměli, hodně štěstí, 

pevných nervů, odvahy se 

s následky ničivého živlu 

dále prát a hlavně pevné 

zdraví. Všem těm, kteří 

v nesnadné a katastrofální 

situaci pomáhají ostatním, 

patří obdiv a upřímný 

dík nás všech ostatních,“ 
shrnul Jiří Sůsa, starosta 
obce Kňovice.

Olga Trachtová 

Hadáčková

Dokončení ze strany 1

Festivalu parních 
lokomotiv se zúčastnila 
i trojice fandů z Rakouska
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POČEPICE Při čtvrtém roč-
níku dne otevřených dílen, 
farem a výroben certifi ko-
vaných produktů s názvem 
Porta Aperta se v sobotu 
21. září otevřou brány šede-

sáti míst po celé České re-
publice, které spojuje to, že 
v nich vyráběné produkty 
byly oceněny některou z re-
gionálních značek. 

V regionu je to označení 

Toulava regionální produkt. 
Do letošní Porty Aperty se 
v sobotu zapojí také Perníč-
kovna U Radešínka v Po-
čepicích, kde bude od 10 
do 17 hodin příležitost vidět 

praktické ukázky výrobních 
postupů zdobení perníčků 
a některé z nich si také vy-
zkoušet a perníčky ochut-
nat. Dětem bude k dispozici 
herna.             -red-

REGION V této rubrice přinášíme malý průřez tím, 

o čem jsme psali v Sedlčanském kraji před třiceti lety. 

Dnes vybíráme z třicátého čísla roku 1994.

***
V rozhovoru se starostou Sedlce-Prčice Jaroslavem 

Krejčím jsme si povídali nejen o jeho čtyřech letech sta-
rostování. „Život starosty se dá přirovnat třeba i k výzdobě 

této místnosti. Na jedné stěně krajinka plná krásy, optimis-

mu, na protější straně portrét plačící dívky. A tak je to i s tím 

starostováním. Hodně starostí, nějaká ta radost a občas i ten 

smutek… Dopoledne jednáte na ministerstvu, odpoledne se 

vrátíte domů a čeká na vás třeba babička s nějakou svou 

bolestí a vy se rychle musíte vžít do jejích starostí, psychiky 

a snažit se jí pomoci. V tom spočívá ten široký záběr, nároč-

nost starostování,“ popisoval Jaroslav Krejčí. 
Chystal se opět ucházet o post starosty? „V žádném 

případě. Nevybíjejí se pouze baterie, ale i člověk. A taky 

– a to je můj názor – i město potřebuje změnu, člověka 

s novým elánem. Když se ohlédnu za těmi čtyřmi roky, 

mám radost z toho, že se Sedlci-Prčici opět podařilo zís-

kat statut města, že se podařilo založit vlastivědný spolek 

Český Merán, kde se dalo dohromady pár osvícených lidí, 

kteří byli ochotni stejně jako já přemýšlet o tom, jak ob-

novit historii a slávu tohoto dolíku… Po starostování mám 

už připraveno provozování hotelu Monínec. O jakou ože-

havou záležitost běží, dosvědčuje skutečnost, že hotelové 

zařízení rok stálo a předtím při jeho provozování zkracho-

vali dva podnikatelé. Přesto bych to chtěl zkusit, a i touto 

krkolomnou cestou městu ještě pomoci,“ prozradil Krejčí.

***
Míra nezaměstnanosti na Sedlčansku činila 3,66 %, 

za kterými se skrývalo 365 lidí, 248 žen a 117 mužů. Na ce-
lém Sedlčansku se vyskytovali pouze čtyři evidovaní ne-
zaměstnaní vysokoškoláci. Početnou skupinu nezaměst-
naných tvořily ženy s malými dětmi, konkrétně nožířky, 
absolventky různých zemědělských oborů a občané se 
změněnou pracovní schopností. Nejsnáze nacházeli za-
městnání řemeslníci pracující se dřevem. Tesaři, truhláři 
– stavební i bytoví. Následovali zedníci a další stavební 
profese. „Pokud se v naší evidenci objeví přece jen někdo 

s uvedenou profesí, ihned je zaměstnán,“ potvrzoval vedou-
cí pobočky Úřadu práce v Sedlčanech Miloš Hošinský.

***
Při příležitosti svěcení zvonů získala obec Petrovice 

od fi rmy Jankovský dar nejen cenný, ale také potřebný. 
Sanitní vůz, který měl vozit k lékařům nejen pacienty z Pe-
trovicka, ale i z Krásnohorska. Potřebná zdravotní pomoc 
se tím přiblížila především obyvatelům osad, které zrušení 
některých autobusových linek odřízlo od světa a návštěvy 
lékaře se jim značně zkomplikovaly.               -mk-

SEDLČANY V sobotu 14. 
září se na Sedlčanské kot-
lině mělo uskutečnit Mis-
trovství Evropy družstev 
Classic Motocross des Nati-
ons. Nakonec ale pořadate-
lé, v sobotu ráno oznámili, 
že je závod zrušen.

V pátek večer oznámi-
lo vedení závodu na so-
ciálních sítích, že právě 
po dvouhodinovém zase-
dání, konzultaci s vedením 
města Sedlčany a testovací 
jízdě na trati rozhodli o tom, 
že závod proběhne. „Všich-

ni byli seznámeni s možný-

mi hrozbami. Proběhne jen 

drobná změna v časovém 

harmonogramu,“ uvedli.
V sobotu ráno už ale 

bylo všechno jinak: „Dnes 

ráno proběhla porada 

s jezdci a vedením organi-

zace ECMO. Závěr je tako-

vý, že akci z důvodu bez-

pečnosti rušíme. Nechceme, 

aby se tu něco stalo, a my 

tím blokovali IZS, který je 

v současné situaci už tak 

dost vytížený. Všechny nás 

to velice mrzí. Takovou 

akci už se nám sem asi 

dostat nepovede, ale tlačit 

to na sílu na úkor nějaké-

ho problému, za to nám to 

opravdu nestojí. Děkujeme 

za pochopení,“ sdělilo ve-
dení závodu.

V rámci slavnostní části 
programu od dvanácté ho-
diny měl být mimo jiné od-
halen památník vítěznému 
týmu z roku 1975 ve slav-

ném Motokrosu národů. 
Mistry světa se tehdy prá-
vě 14. září stali Antonín 
Baborovský s Jiřím Chu-
ravým, Zdeňkem Velkým 
a Miroslavem Nováčkem. 
Jezdci nadále do Sedlčan 
při různých příležitostech 
jezdili a tak bylo nasnadě, 
aby památník vyrostl prá-
vě zde.

I když byl hlavní pro-
gram zrušen, odhalení 
podle Miroslava Dvořáka, 

předsedy Autoklubu RAC 
Sedlčany a správce sporto-
viště, proběhlo podle plá-
nu: „Sice nepřijeli pozvaní 

hosté všichni, ale udělalo 

se to. Památník odhalili pre-

zident Veterán klubu Sedl-

čany Pavel Chýle a syn 

Antonína Baborovského 

Michal,“ uvedl. Památník 
je kamenná deska, ke které 
je připevněno sklo. Do skla 
jsou vyryty portréty jezd-
ců a jejich data narození. 
V případě Antonína Ba-
borovského je v něm také 
loňské datum úmrtí.

Olga Trachtová 

Hadáčková

PETROVICE Výstavu věno-
vanou státu ve východní 
Asii je nyní možné zhléd-
nout v obecní knihovně 
v Petrovicích. 

Do výstavy jsou vlože-
na tato témata: doprava, 
Japonci, japonská kuchy-
ně a japonský venkov. Na-

jdete zde fotografi e mnoha 
měst a památek. Autoři vý-
stavy, manželé Anna a To-
máš Nyklovi, nejsou pro-
fesionální fotografové, 
ale nadšení cestovatelé. 
Od roku 2018 pravidelně 
spolupracují s Kateřinou 
Rubášovou, které poskytu-

jí fotografi e ze svých cest. 
Rubášová z nich připravu-
je výstavy. 

Výstavu nesoucí název 
Japonsko očima turistů 
je možné zhlédnout v ob-
vyklém otevíracím čase 
knihovny do konce října.

Jana Motrincová

Stalo se před 
30 lety (30)

Obchodní kancelář
Jindřiška Kolářová

poradenství 
v oblasti pojištění

Tel.: 776 850 100
Havlíčkova 705, Sedlčany

(ve zlatnictví u Pokorných)

Při Portě Aperta otevřou dveře dokořán 
u Radešínka

Výstava fotografií o Japonsku 
potrvá do konce října

Motokros družstev byl zrušen, 
památník Baborovskému ale odhalili
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 KONCERTY, 
ZÁBAVY

 Sedlčany – kult. dům
18. 9. 4 Tenoři

nový program muzikálové-

ho kvarteta; 19:00

 Votice – kino
20. 9. Vlasta Redl s ka-

pelou

koncert Vlasty Redla; 19:00

 Mokřice – kult. dům
20. 9. Odyssea

rocková zábava s kapelou 

Odyssea; 20:00

 Sedlčany – Pohoda club
20. 9. Captain Morgan 

party

hraje DJ ThomasOxy; 22:00

21. 9. Boží devadesátky

hraje DJ Míra Šmarda; 22:00

27. 9. Dance party

hraje DJ ThomasOxy; 22:00

28. 9. Live bands

vystoupí Tregedis, Budweis 

Drunken, Bastards a Zlo-

mená 14; 21:00

 Kosova Hora – zahrada 
fary
21. 9. Otevřená vrata

k poslechu a tanci hraje 

kapela Repete; 16:00

 Skrýšov – zámek
21. 9. Pětadvacátý jazzo-

vý večer

k poslechu a tanci hraje 

Xime Monzón s kapelou, 

jam session se Štěpánem 

Markovičem; 18:00

 Votice – kostel sv. Václa-
va
27. 9. Klenoty klasické 

hudby

koncert hudebního tria 

Musica Dolce Vita; 18:00

 Vysoký Chlumec
28. 9. Václavské posezení 

s harmonikou

 Počepice – kostel sv. 
Jana Křtitele
28. 9. Hudba pro zeď 

a připomínka 805 let 

obce Počepice

benefi ční koncert, vystoupí 

Marek Počepický a Václav 

Vála; 16:00

 VÝSTAVY

 Sedlčany – muzeum
Sanctus Benedictus

výstava fotografi í středo-

věké architektury ve sklep-

ním prostoru

100 let skautingu 

na Sedlčansku

výstava kronik, fotografi í 

a dobových předmětů; ver-

nisáž 19. 9. v 18:00, výstava 

do 24. 11.

 Sedlčany – knihovna
Kdo maluje, nezlo-

bí aneb Arteterapie 

po Sedlčansku

výstava výtvarného kurzu 

Lukáš; do 2. 10.

 Sedlčany – kult. dům
Krajina mého srdce

výstava obrazů sedlčanské 

rodačky Ivy Hrubé

 Votice – klášter
V myšlenkách a snech

výstava obrazů Veroniky 

Sekotové; do 17. 11.

Panská sídla na Podbla-

nicku

výstava dobových pohled-

nic a fotografi í; vernisáž 13. 

9. v 16:00, výstava do 17. 11.

 PŘEDNÁŠKY

 Klučenice
20. 9. Beseda s 3D promí-

táním

beseda s Markem Audym 

na téma Vltava 3D a Ama-

térská jeskyně 3D; 18:00

 Sedlčany – Komunitní 
centrum
28. 9. Sedlčanské kostel-

ní zvony a hodiny

přednáška historika Tomá-

še Zouzala; 18:00

 Sedlčany – kult. dům 
1. 10. Radek Jaroš – Ko-

runa Himaláje

beseda s projekcí českého ho-

rolezce Radka Jaroše; 19:00

 DIVADLO

 Sedlčany – kult. dům
24. 9. Sirény na cestách

zábavná talk show Sandry 

Pogodové, Jitky Asterové 

a Lindy Finkové, autogra-

miáda; 19:30

29. 9. Krkonošské po-

hádky

pohádkové představení pro 

děti; 16:00

 Drážkov – Divadlo Hogo 
Fogo
27. 9. Vzhůru ke hvěz-

dám

bláznivou komedii uvádí 

Divadlo Ungelt; 19:00

 Sedlec-Prčice – kulturní 
sál ZŠ
29. 9. Michal je Pajdulák

pořad Michala Nesvady 

z Kouzelné školky pro děti; 

15:00

 KINO

 Sedlčany
19. 9. Filmový klub

fi lm Kos nebo Každý den 

odvahu podle hlasování 

diváků; 20:00

20. 9. Velký fi nále PSO

český hudební dokument 

o Police Symphony Orches-

tra; 20:00

21. 9. Vlny

české drama, thriller; 20:00

27. 9. Fakjů princezny

německá komedie; 20:00

28. 9. Infl uencerky

polské drama; 20:00

 Votice
19. 9. Světýlka

české drama; 20:00

25. 9. Harold a kouzelná 

pastelka

animované fantasy pro 

děti; 17:00

26. 9. Amerikánka

české drama, fantasy; 20:00

 Sedlec-Prčice
20. 9. Zápisník alkoholič-

ky

české drama; 20:00

27. 9. Vlny

české drama, thriller; 20:00

 Heřmaničky – letní 
parket
20. 9. Letní kino: Fakjů 

princezny

promítání německé kome-

die, fantasy; 21:00

21. 9. Letní kino: 

A máme, co jsme chtěli

promítání slovensko-kanad-

ské komedie, drama; 21:00

 SPORT

 Sedlčany – zimní sta-
dion 
18. 9. Pohárové utkání

HC Čerti Křepenice – DSK 

Daleké Dušníky; 18:30

HC Hrádek – HC Votice; 

20:25

20. 9. Pohárové utkání

HC River Boys Zvírotice – 

Novit Neveklov; 18:30

HC Žabáci Solopysky – HC 

Miličín; 20:25

21. 9. Pohárové utkání

Stará garda Štětkovice – HC 

Rebel Sázava; 14:00

HC Čerti Křepenice – HC 

Domino; 16:00

HC Kačeři Příčovy – Rumo-

la; 18:00

22., 29. 9. Veřejné brus-

lení

14:00–16:00

22. 9. Pohárové utkání

Ševci Nový Knín – HC 

Olbramovice; 16:30

HC Bubák Chlum – HC 

Huroni Vršovice; 18:25

AHC Nový Knín – HC Kňo-

vice; 20:20

23. 9. Pohárové utkání

DSK Daleké Dušníky – HC 

Hrádek; 18:30

Stará garda Štětkovice B – 

HC Čerti Votice; 20:25

25. 9. Pohárové utkání

HC Medvědi Sedlčany – HC 

Žabáci Solopysky; 18:30

HC Miličín – Rybníkáři; 

20:25

27. 9. Pohárové utkání

HC Rebel Sázava – HC 

Kačeři Příčovy; 18:30

HC Huroni Vršovice – AHC 

Nový Knín; 20:25

28. 9. Pohárové utkání

Rumola – HC Čerti Křepeni-

ce; 12:00

Novit Neveklov – HC Kňovi-

ce; 14:00

28. 9. Hokejový zápas

TJ Tatran Sedlčany – HC 

Smíchov 1913; 17:00

29. 9. Pohárové utkání

HC Domino – HC Bubák 

Chlum; 16:30

HC River Boys Zvírotice 

– Stará garda Štětkovice; 

18:25

HC Votice – DSK Daleké 

Dušníky; 20:20

30. 9. Pohárové utkání

Rybníkáři – HC Medvědi 

Sedlčany; 18:30

HC Hrádek – Stará garda 

Štětkovice B; 20:25

 Sedlčany
21. 9. Po stopách kocoura 

Mikeše

21. ročník turistického 

pochodu z Mnichovic, trasy 

10, 18, 25, 32 a 36 km

 Votice – u Penny
21. 9. Pochod za tajemný-

mi pověstmi Voticka

3. ročník pochodu, trasa 

přibližně 8,5 km; 8:30

 Kosova Hora – náměstí, 
č. p. 117
21. 9. Běh pro Křídla

6. ročník benefi čního běhu 

pro Domácí hospic Křídla, 

nová trasa 5 km; 9:00

 Dublovice – rybník 
Návesník
21. 9. Sportovní rybolov

9:00

 Kamýk nad Vltavou – 
hřiště
21. 9. Fotbalové utkání

TJ Sokol Kamýk nad 

Vltavou – TJ Sokol Nečín; 

16:30

22. 9. Fotbalové utkání

TJ Sokol Kamýk nad Vlta-

vou B – TJ Krásná Hora; 

16:30

 Krásná Hora nad Vlta-
vou – hřiště 
21. 9. Fotbalové utkání

TJ Krásná Hora B – SK 

Tochovice B; 16:30

28. 9. Fotbalové utkání

TJ Krásná Hora – SK Velká 

Lečice; 16:30

 Sedlec-Prčice – hřiště TJ 
Sokol Sedlec-Prčice
21. 9. Fotbalové utkání

TJ Sokol Sedlec-Prčice – TJ 

Sokol Jesenice; 16:30

29. 9. Fotbalové utkání

TJ Sokol Sedlec-Prčice – SK 

Kladno B; 16:30

 Sedlčany – hřiště
22. 9. Fotbalové utkání

TJ Tatran Sedlčany – FC 

Velim; 16:30

29. 9. Fotbalové utkání

TJ Tatran Sedlčany B – SK 

Slavia Jesenice; 16:30

 Dublovice – hřiště
22. 9. Fotbalové utkání

TJ Sokol Dublovice – TJ 

Prostřední Lhota; 16:30

29. 9. Fotbalové utkání

TJ Sokol Dublovice – SK 

Nový Knín B; 16:30

 Sedlčany – Háječek
25. 9. Podzimní dětský 

cyklokros

cyklistický závod pro děti 

do 15 let pořádá sportovní 

klub DA-BA; 16:30

 Vysoký Chlumec
28. 9. Putování s Jaku-

bem Krčínem

 Klučenice – u Voltýřova
28. 9. Klučenická rozeta

závody

 Sedlčany



9stranawww.sedlcansky-kraj.cz KALENDÁŘ/SPOLEČNOST

Podrobnosti k událostem najdete na redakčních strán-
kách www.sedlcansky-kraj.cz, o zveřejnění své akce 
můžete požádat mailem na: kalendar@sedlcansky-kraj.cz. 
Uveřejnění je zdarma.

Rubriku Kalendář připravuje Michaela Faktorová

28. 9. Okolí Dolnohbitska

5. ročník turistického po-

chodu, trasy 6, 9 a 16 km

 Sedlčany – kotlina
28., 29. 9. MČR v auto-

krosu

mistrovství ČR v autokrosu; 

8:30, 29. 9. v 8:00

 Kosova Hora – hřiště
28. 9. Fotbalové utkání

SK Kosova Hora – TJ Zdu-

chovice; 16:30

 Vysoký Chlumec – hřiště
28. 9. Fotbalové utkání

SK Vysoký Chlumec – TJ 

Sokol Kamýk nad Vltavou 

B; 16:30

 Hrachov
29. 9. Podzimní procház-

ka k menhirům a Vltavě

trasa 10 km, pořádá spor-

tovní klub DA-BA; 9:00

 Petrovice – hřiště
29. 9. Fotbalové utkání

SK Petrovice – SK Jince 

1921; 16:30

 Jesenice – hřiště
29. 9. Fotbalové utkání

TJ Sokol Jesenice – TJ 

Sokol Kamýk nad Vltavou; 

16:30

 Počepice – hřiště
29. 9. Fotbalové utkání

TJ Sokol Počepice – TJ So-

kol Sedlec-Prčice B; 16:30

 OSTATNÍ

 Sedlčany – knihovna
18. 9. Hajánek

podvečerní čtení příběhů se 

školní tématikou pro děti; 

17:00

20. 9. Píšu, píšeš, píšeme

program pro mladé budou-

cí autory navštěvující 1. 

stupeň ZŠ; 13:00

27. 9. Hon za utopií

promítání dokumentu z fes-

tivalu Jeden svět, diskuze 

s Karolínou Chovancovou; 

18:00

 Sedlčany – hvězdárna
20., 21. 9. Pozorovací 

program

20:00–23:00

 Počepice – areál U Ra-
dešínka
21. 9. Exkurze do Perníč-

kovny

praktické ukázky výrob-

ních postupů, ochutnávka 

výrobků, dílničky a herna 

pro děti; 10:00

 Solopysky
21. 9. Grilování prasat

mistrovství středního 

Povltaví v grilování prasat; 

13:00

 Sedlčany – kotlina
22. 9. Všeobecná auto 

moto burza

7:00

 Sedlčany – park Pod 
Cihelným vrchem
27. 9. Alou ven!

program na čerstvém 

vzduchu pro malé i velké, 

tvoření z přírodnin, hraní 

her a další; 15:00

 Sedlčany – nám. T. G. M.
28. 9. Farmářské trhy

doprovodný program; 8:00

 Chlum
29. 9. Pouť

 ROZHLEDNY

 Onen Svět
Langova rozhledna 

otevřeno o víkendech 

a svátcích; 9:00–18:00

 Chotilsko
Veselý vrch

otevřeno o víkendech 

a svátcích; 11:00–16:00

 Přední Chlum
Rozhledna Milada

otevřeno o víkendech 

a svátcích; 10:00–17:00

 Osečany
Drahoušek

otevřeno o víkendech 

a svátcích; 10:00–17:00

 Petrovice
Kuníček

otevřeno do 14. 9. o víken-

dech; 10:00–18:00

KRÁSNÁ HORA NAD VLTA-

VOU I když kvůli nepřízni 
počasí byla zrušena větši-
na akcí nejen v našem re-
gionu, slavnostní pouťová 
bohoslužba v kostele sva-
tého Mikuláše se v neděli 
15. září uskutečnila. Cele-
broval ji emeritní pražský 
arcibiskup Dominik Duka.

Po mši následovalo žeh-
nání nové budovy měst-
ského úřadu č. p. 45, tedy 
historické budovy sýpky. 
Kardinál Duka si při té 
příležitosti prohlédl také 
výstavu výrobků místních 
adjunktů, která je umístěna 
v místní galerii. 

Pouťová zábava, kterou 
tradičně pořádají místní 
hasiči, byla pouze přesu-
nuta z venkovního parketu 

do vnitřních prostor komu-
nitního centra. A již v pátek 
proběhlo v hospodě u hři-

ště posezení při harmoni-
kách. „Bylo plno a bylo to 

pěkné. V sobotu se to taky 

povedlo. Hasiči naštěstí ne-

měli žádný výjezd,“ zhod-
notil Ivo Kašpar, který se 
zúčastnil obou těchto akcí.

Další pouťový program 
ale doznal změn. Fotbalová 
utkání, která se měla ode-

hrát o víkendu na místním 
fotbalovém hřišti, se musela 
přesunout na náhradní ter-

míny. Provozovatelé pouťo-
vých atrakcí se s vedením 
města a Sokola domluvili, 
že je zde nechají postavené 
ještě do příštího víkendu, 
aby o zábavu místní děti ne-
přišly. Autodrom ale během 
pouťové neděle zmizel.

Olga Trachtová 

Hadáčková

komise velmi pozitivně 
reagovala na místní mys-
livecký kroužek a ukázku 
jejich výrobků.

Po půl hodině se komise 
s hostiteli přesunuli na pro-
hlídku lipové aleje a dal-
ších výsadeb v okolí míst-
ních komunikací. „Velmi se 

zajímali o výsadby stromů, 

o to, jaké druhy jsme vysa-

zovali, jak staré byly saze-

nice, a dokonce jsme dostali 

několik tipů k následné péči 

nebo budoucím výsadbám,“ 

pokračuje starosta.
Před druhou hodinou 

byly představeny zeměděl-
ské subjekty. Následovala 
prohlídka areálu místního 
zemědělského podniku. 
„Při návštěvě areálu ZD 

Krásná Hora nad Vltavou 

a.s. padala spousta dotazů. 

Bylo nutné komisi trochu 

popohánět. I z tohoto dů-

vodu nakonec nezbyl čas 

na návštěvu Mokřice. Zde 

Město navštívila komise 
celostátního kola Vesnice roku

byla v plánu ukázka pře-

stavby bývalého vepřína 

na kulturní dům,“ upřesnil 
Jaroslav Kříž ke změně 
programu.

„Celkově snad návštěva 

komise proběhla dobře, 

i když větší zpětná vazba 

a veselejší atmosféra pa-

novala během návštěvy 

krajské komise. Přičítám to 

tomu, že v celostátní komi-

si byli odborníci z oblasti 

zemědělství nebo přírody 

a krajiny, tudíž se soustře-

dili hlavně na svá témata,“ 
sdělil nám starosta své do-
jmy. „To, že hned při naší 

první účasti postoupíme 

do celostátního kola, mě 

v době přihlášení do sou-

těže vůbec nenapadlo. 

V každém případě je to za-

jímavá zkušenost a fi nanč-

ní prostředky, které město 

za postup obdrželo, jsou 

také vítaným bonusem,“ 
dodává na závěr.

Olga Trachtová 

Hadáčková

Většina pouťového programu 
má náhradní termín, 
bohoslužba se ale uskutečnila

Mši celebroval Dominik Duka.

WANTEDWANTED
Hledáme autory jakéhokoliv věku, kteří mají 

vztah ke psaní a regionu. Po zaškolení můžete 

publikovat v tištěném Sedlčanském kraji. 

Jde o externí spolupráci s drobným 

přivýdělkem.

Tel.: 774 414 225Tel.: 774 414 225
E-mail: tisk@sedlcansky-kraj.czE-mail: tisk@sedlcansky-kraj.cz

Dokončení ze strany 1
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3. kolo I. A třídy 
dorostenecké kat. 
U15 sk. C – hráno 
ve čtvrtek 12. září 
SK Votice – TJ Tatran 

Sedlčany 0:9 (0:4)

Branky Sedlčan: 4., 46. a 55. 
M. Pinkas, 13. M. Sůva, 31., 
48. a 52. D. Tinák, 36. M. 
Kuthan, 67. T. Andrle
3. kolo I. A třídy 

dorostenecké kat. 
U13 sk. C – hráno 
ve čtvrtek 12. září 
SK Votice – TJ Tatran 

Sedlčany 1:4 (1:3)

Branky Sedlčan: 26. V. Siro-
tek, 32. A. Paták, 32. J. Stu-
dent, 55. L. Vančát
3. kolo okresního 
přeboru starších 
žáků sk. B – hráno 

ve středu 11. září 

TJ Sokol Kamýk nad Vl-

tavou – Nová Ves/Nový 

Knín B 0:0 (0:2)

TJ Sokol Jesenice – Nová 

Ves/Nový Knín 1:2 (0:1)

Branka Jesenice: 75. F. Čer-
mák

Ostatní zápasy byly kvůli 

dešti odloženy.

David Štverák

SEDLČANY Minulý týden se 
na zimním stadionu už na-
plno rozběhl dvacátý ročník 
hokejové pohárové soutě-
že hobby hokejistů, a hned 
od začátku nebyla nouze 
o zajímavé výsledky. Napří-
klad ve skupině A padlo v je-
diném utkání tolik branek, že 
střelci budou mít až do jara 
co dělat, aby tento rekord 
nové sezóny překonali.

Gólů bylo třiadvacet, což 
znamenalo, že v duelu Sá-
zavy s Neveklovem v utkání 
hraném na třikrát patnáct mi-
nut čistého času se rozvlnila 
síť za některým z brankářů 
zhruba každé dvě minuty. 
To v duelu sedlčanských 
Medvědů s novoknínskými 
Ševci padlo na každé straně 
„pouze“ sedm gólů, avšak 
vyrovnané bylo nejenom 
celkové skóre, ale nerozhod-
ně skončily všechny tři třeti-
ny. Šlágrem minulého týdne 
byla repríza posledního pr-
voligového fi nále, v němž se 
střetla Sázava se Zvíroticemi. 
Zatímco na jaře bylo utká-
ní celkem vyrovnané ještě 
po dvou třetinách, tentokrát 
se o jeho osudu rozhodlo 
mnohem dříve.

HC Rebel Sázava 
– HC River Boys 
Zvírotice 8:1 (1:0, 
4:1, 3:0)

Poměrně dlouho byla k vi-
dění vyrovnaná hra s pou-
ze náznaky šancí na obou 
stranách. Šest a půl minuty 
před prvním klaksonem ro-
zehrály Zvírotice přesilovku 
a nejenomže ji nevyužily, ale 
bezprostředně po návratu 
vyloučeného hráče na led 

se hokejisté Rebelu natlačili 
před branku svého soupeře 
a akci úspěšně zakončil Jiří 
Pantofl íček. 

V úvodu druhé třetiny 
si zahrála přesilovku i Sá-
zava, nejdříve sama mohla 
po brejku chlapců od vody 
inkasovat, ale poté sevřela 
protivníka jako do kleští. Také 
Zvírotice se ubránily, jenom-
že osm minut před druhou 
sirénou dostal přesný puk 
na útočnou modrou Jan Ky-
sela, jako Sázavský expres 
upaloval k brance a svůj únik 
zakončil přesnou střelou švi-
hem k tyči – 2:0. Další bran-
ku Rebelu přidal po dalších 
dvou minutách Milan Sýkora. 
V závěru prostřední části hry 
Zvírotice v oslabení inkasova-
ly počtvrté, autorem gólu byl 
Lukáš Krätsmar-Šmogrovič, 
a o osudu utkání bylo prak-
ticky rozhodnuto, ačkoliv 
hned vzápětí skóroval zvíro-
tický Maxim Dudukin. Pouhé 
tři vteřiny před vypršením 
patnácté minuty totiž zvýšil 
na 5:1 Petr Pantofl íček. 

Ve třetí třetině si favorit 
svůj náskok nejenom pohlí-
dal, ale ještě navýšil. Další 
branky Sázavy přidali Jan 
Soukenka, Vladimír Čapek 
a opět Jiří Pantofl íček.

Výsledky – skupina 

A: Sázava – Neveklov 16:7, 
Chlum – AHC Nový Knín 8:1, 
Příčovy – Vršovice 2:1, Sáza-
va – Zvírotice 8:1, Domino – 
Příčovy 3:6, Neveklov – AHC 
Nový Knín 4:9. Skupina B: 
Štětkovice B – Solopysky 3:1, 
HC Votice – Čerti Votice 9:4, 
Medvědi – Ševci Nový Knín 
7:7, Daleké Dušníky – Rybní-
káři 4:4, Miličín – Olbramovi-
ce 6:0.      David Myslikovjan

Tatran Sedlčany 
– HC Cvočkaři 
Hořovice 2:7 (0:2, 
2:1, 0:4)
SEDLČANY V prvním kole 
krajské soutěže se v sobo-
tu 14. září střetli na domá-
cím ledě hokejisté Tatranu 
s hořovickými Cvočkaři, 
s nimiž měli v minulé se-
zóně vyrovnanou bilanci. 
Tentokrát s výjimkou pro-
střední části hry ale tahali 
za kratší konec provazu.

Hosté jsou živější
V úvodu utkání nebyla 

k vidění jediná větší šance, 
jenomže po šesti minutách 
hry putoval na trestnou 
lavici za podrážení sedl-
čanský Lukáš Petržílka 
a soupeř toto vyloučení 
potrestal. Okamžitě rozto-
čil před brankou Simera 
kolotoč přihrávek, do-
mácím se sice několikrát 
podařilo vyhodit puk, ale 
po dalším ťukesu a přes-
ném zakončení až téměř ze 
středu jednoho z kruhů to 
bylo 0:1. Hosté pokračovali 
v náporu i po návratu do-
mácího hráče z trestné la-
vice na led a další přesnou 
střelou, tentokrát z bez-
prostřední blízkosti přidali 
svůj druhý gól. 

Hokejisté Tatranu se 
jen obtížně probíjeli před 
branku soupeře, avšak 
i oni v polovině první 
třetiny dostali možnost 
za stejný přestupek hráče 
Hořovic hrát přesilovku. 
Nejenomže si však nedo-
kázali při ní vytvořit jedi-

nou kloudnou příležitost, 
ale navíc se ihned po jejím 
skončení povedl hostům 
brejk a jejich zakončení 
musel likvidovat Simer. 
Od poloviny 15. minuty se-
děl na trestné lavici Lukáš 
Macháč, avšak tentokrát se 
skóre neposunulo. V po-
slední minutě úvodní části 
hry překazil sedlčanský 
brankář další povedený 
brejk hostí a hned vzápětí 
byl vyloučen Ondřej Ma-
šek. Hosté byli po celých 
dvacet minut živější, vy-
pracovali si mnohem více 
brankových příležitostí 
a do kabin zaslouženě od-
cházeli s dvoubrankovým 
náskokem.

Blýská se na lepší 
časy?

Další přesilovku soupe-
ře v úvodu druhé třetiny 
domácí hokejisté ubránili, 
potom přece jenom více 
přidali a vytvořili si i něko-
lik šancí. Ve 31. minutě hry 
konečně propálil gólmana 
hostí ranou z bezprostřed-
ní blízkosti Libor Bém, 
a zdálo se, že by se pro 
Tatran přece jenom mohlo 
začít blýskat na lepší časy. 
Domácích hokejistů byl 
najednou plný led a vy-
rovnání viselo na vlásku. 
Jenomže sedm minut před 
druhým klaksonem vyfa-
soval za hrubý zákrok Do-
minik Chwastek trest pět 
minut plus do konce utká-
ní, a to hosty opět posadilo 
na koně. Už po sedmdesáti 
vteřinách byl vyloučen 
na dvě minuty hráč Hořo-
vic a při hře čtyři na čtyři 

daly Hořovice svůj třetí gól. 
Necelé dvě minuty 

před druhou sirénou, ješ-
tě v době, kdy hrál Tatran 
v oslabení, se povedl únik 
Martinovi Náprstkovi. Sedl-
čanský útočník, ač tísněn 
dojíždějícím obráncem 
Hořovic, zakončil přesně 
ranou k tyči na vyrážečku 
gólmana – 2:3. Tato třetina 
byla z pohledu Tatranu 
mnohem povedenější než 
první, ale to nejhorší tepr-
ve mělo přijít.

Cvočkaři opět 
dominují

Po pěti minutách hry 
ve třetí třetině se opět do-
stalo ke slovu otřepané 
nedáš – dostaneš. Zatímco 
Tatran svoji velkou šanci 
nevyužil, když zcela osa-
mocený hráč pouze pálil 
do gólmana, po rychlém 
přesunutí hry na druhou 
stranu to bylo 2:4. Tatran 
se nevzdával, jeho snaha 
se ale rozbíjela o hradbu 
dobře bránících hráčů, 
kteří vyráželi do rychlých 
protiútoků. Jeden z nich 
jim vyšel v 51. minutě hry, 
a bylo to 2:5. A to nebylo 
zdaleka všechno. Pět mi-
nut před koncem obránce 
Cvočkařů při přesilovce 
střelou švihem až téměř 
od modré přidal šestý gól 
svého týmu a v samotném 
závěru utkání se skóre 
ve prospěch Cvočkařů 
měnilo znovu. První zápas 
nové sezóny Tatranu hru-
bě nevyšel, a moc na tom 
nezměnil ani náznak zlep-
šené hry ve druhé třetině. 

David Myslikovjan

Zimní stadion SedlčanyZimní stadion Sedlčany
NÁBOR DĚTÍ OD 4 DO 8 LET 

v úterý 24. září od 16 hodin

KAŽDÉ DÍTĚ DOSTANE DÁREK

Nabízíme: 3x týdně trénink, zapůjčení kompletní 
hokejové výstroje, hokejku, brusle, šatnu a své 
místo, kvalitní trenérské vedení

Info: 603 535 997

Správný sport pro vaše dítě
NÁBOR MALÝCH HOKEJISTŮ

V repríze posledního 
pohárového fi nále hokejistů 
rozstřílel Rebel Zvírotice

Fotbalové víkendové výsledky 
regionálních družstev

Vstup do nové sezóny se 
hokejistům Tatranu hrubě nevydařil
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Tak v pondělí to tedy byla taškařice. Myslím 
tím jednání Zastupitelstva města Sedlčan. 
Nebyl jsem přímo na místě samém, online 
zvukový přenos mi musel stačit. Kvalita 
přenosu byla příšerná, několikrát přenos vy-
padl. Za tohle má zastupitelstvo u mě velké 
mínus. 

No, ale třeba se to zlepší, když jak se zdá, 
budeme mít nové vedení Sedlčan. Dostali 
jsme se do prazvláštní situace. Jednak do-
kud byla Rada města kompletní, tak vlastně 
všech 21 zastupitelů bylo koaličních. Opo-
zice žádná nebyla. A já si tedy dlouhodobě 
nemyslím, že to je dobře. A tomu odpovídal 
i průběh zastupitelstev. Prostě vše se hladce 
schvalovalo a moc se nediskutovalo. Skoro 
některé zastupitele podezírám, že ani mate-
riály nečetli. 

Zásadní průšvih nastal kolem navýšení 
daně z nemovitostí. Navýšení 3,6x oproti mi-
nulosti prostě považuji za špatné rozhodnutí. 
A nechci to nyní více komentovat, ale to byl 
možná jeden z těch zlomových momentů 
pro hru s odvoláním starosty. 

A pondělní jednání zastupitelstva? Za dů-
stojné ho tedy nepovažuji. Janečkovo usku-
pení sice dostalo ve volbách nejvíce hlasů 
a je tedy správné, že je Ivan starosta. Ale 
hned od jeho volby měl na pondělní situa-
ci zaděláno a muselo to přijít. Proč? Prostě 
proto, že v dalších uskupeních je hodně za-
stupitelů, kteří už tam sedí fakt dlouho a tře-
ba jsou i dlouho radními. A prostě jak se to 
dělalo včera, tak se to bude dělat dnes i zítra. 
A starosta? Musí to akceptovat. Prostě oni 
mají tu svoji historickou pravdu a styl svého 
přístupu k řešení problémů města prostě ne-
změní. A k tomu různé personální preference 
a vazby. Tak to je a ať si každý říká co chce. 
Vše ostatní už jsou jenom zástupné důvody. 

Tak jakou vlastně v reálu chcete změnu? 
Ta je o jiném přístupu lidí, o nových pohle-
dech, názorech, koncepcích, prostě o jiném 
stylu práce. Jestli chceme změnu, tak je to 
o městském „průvanu“ v řadě oblastí. No jo, 
ale se starými, zkušenými a protřelými rad-
ními to prostě nedáš, nepustí tě tam. Proto 
Ivan musel dělat řadu věcí sám, těžko hledal 
shodu, respektive nadšení u určitě skupiny 
radních. A výkazy paní Vilasové a další dis-
kuse co neudělal, kde zklamal atd... 

Popravdě to nemá cenu poslouchat, 
jde o zástupné problémy. Prostě se ti, co 
vládli městu chtějí vrátit. Jak je to jedno-
duché. Nyní tedy nemáme Radu města. 
Ale to dlouho nevydrží. V dohledné době 
se musí najít nějaké řešení. A buď to bude 
nějaký „krvavý kompromis“, nebo prostě 
9 hlasů je méně než 12 (ODS+Nezávislí za-
stupitelé+KDU). Ale přece všichni víme, 
že těch 12 spolu drží pohromadě už řadu 
let.... takže je to jasné. Neidealizujme si to. 
Tak to prostě je. A uvidíme další vývoj. Za-
tím můžeme uzavírat sázky kdo bude sta-
rostou, místostarostou a novým radním. 
Uvidíme…            Pavel Švagr

Ano, v mnoha směrech bylo ten-
tokrát přinejmenším nezvyklé. 
Velký počet přítomných občanů 
dával v diskusi najevo, jak hodno-
tí práci starosty Janečka. Zjevně 
si občané změnu přáli při posled-
ních komunálních volbách, ale 
ne dost silně. Sice zvítězila Šance, 
má starostu, ale léta vládnoucí ko-
alice má proti ní převahu na man-
dáty. V sedmičlenné Radě města 
tedy měla Šance těžkou pozici. 
Hovořil jsem jak se starostou, tak 
s místostarostou. Zdálo se, že to 
sem tam drhne pro zvláštní osob-
ní animozity, ale dohoda vždy 
možná je. To tvrdil pan místosta-
rosta. Ovšem při velmi rušné dis-
kusi snad neotevřel ústa, já nic, já 
muzikant.

Po minulých volbách, které 
vyjádřily přání občanů po změ-
ně, jsem si přál, aby nováček 
Ing. Ivan Janeček jako starosta, 
pociťoval přátelskou pomoc 
všech šesti radních. Zejména 
pana doktora Marka v potřebách 
zdravotnictví, které stagnovalo. 
Ale nakonec zřejmě rady v minu-
lých obdobích nedospěly ke sho-
dě, takže „demokraticky“ roz-

hodly nedělat nic s poliklinikou, 
s nemocnicí, sokolovnou atd. 
Jistě, budoval se přivaděč vody, 
autobusové nádraží, náměstí…

Jestliže už na počátku jednání 
pan starosta vysvětlil na rovinu, 
jakým způsobem musel začínat, 
jak jen zaslechl: „Tak tady máš 
svou kancelář“, jde o lhostejnost, 
ba o první klacky pod nohy. To 
není v zájmu občanů města. Po-
kud jste si pánové nevšimli, slib 
zastupitele obce je nyní poně-
kud delší: „Slibuji na svou čest 
a svědomí, že svoji funkci budu 
vykonávat v zájmu obce a jejích 
občanů a řídit se Ústavou a záko-
ny České republiky.“ Ten zájem 
obce a občanů nyní znáte. Přejí si 
starostu Janečka a od vás budou 
očekávat co největší snahu pomá-
hat. Opak dosavadní snahy najít 
na něj nějaká pochybení. Navíc, 
když to pak hloupě ventilujete ve-
řejnosti a neřešíte. 

Jako nejstaršího (asi) z pří-
tomných rozených „selčaňáků“ 
mě to vše mrzí a musel jsem vy-
stoupit a shrnout průběh Janeč-
kova trápení od loňského roku. 
Neví kam dřív skočit a musí 

reagovat, aby na něm neulpěla 
špína. Řekl jsem svůj pocit, že 
radní z minulých časů postřehli, 
že nový starosta bude oblíbe-
ný u občanů a úspěšný v práci 
i bez jejich pomoci. A nebudou 
stříhat pásku u mostu, ani u ne-
mocnice, nebo polikliniky. Pošra-
mocené ego rádoby vážených 
funkcionářů. Promiňte, ale to 
vám přece nemohu věřit Jardo, 
Franto, Míro..., že jednáte čestně, 
podle svého nejlepšího vědomí 
a svědomí ve prospěch občanů. 
Nemohu. To by muselo vypadat 
jinak. Máte každý svou hlavu, 
logiku, čest a svědomí. A ne, že 
tam sedíte jako sochy a papouš-
kujete jednotně o formálním po-
chybení starosty v nevýznamné 
smlouvě o provedení práce. 

Někdo z diskutujících řekl, že 
kdyby bylo zveřejněno, že staré 
koalici půjde o odvolání starosty, 
židle by nestačily. I tak mnoho lidí 
stálo v chodbě za dveřmi. Takže 
i tím se tohle zasedání opravdu 
vymklo ze starých zvyklostí. A je 
tomu asi dobře, dokud občané 
spali, proč by se cokoliv měnilo.

Vladimír Roškot

Na naší planetě se vyskytuje 
zvláštní živočišný druh, skepti-
ci. Vnímaní jako věční remcalo-
vé, kteří ve všem najdou nějaký 
problém. A když už něco vez-
mou na milost, lze od nich oče-
kávat spíše váhavý souhlas pod-
míněný tím, že ještě nebylo dost 
času věc důkladně prozkoumat. 
Jejich protipólem jsou pak ryzí 
optimisté, nadšení ze všeho, co 
kolem nich proletí, na celoživot-
ní veselé pouti za koncem duhy.

Rád bych se tu veřejně skep-
tiků zastal. Jsou užiteční. Pomá-
hají nám nebrat vše kolem nás 
s bezmyšlenkovitou samozřej-
mostí. Ukotvují nás k zemi, když 
hořáky pod balony vzdušných 
zámků jedou na plný plyn. Při-
pomínají nám historickou zku-
šenost, na kterou bylo tak poho-
dlné zapomenout.

Finanční ředitel koncernu 
Volkswagen prohlásil, že fi rma 
má dva roky na to, aby se dala 
dohromady. Mnoho let vydáva-
la víc peněz, než vydělávala. 

A nic nezaručuje, že Volksw-
agen nemůže zkrachovat. Jako 
člověk, jenž vidí svět v číslech, 
navrhl uzavřít nevytížené to-
várny, propustit část zaměst-
nanců a ostatním zredukovat 
královské benefi ty, aby fi rma 
přežila. Skeptik.

Odboroví předáci, to jsou 
naopak kovaní optimisté. Nic 
se zavírat nebude. Propouštění 
není třeba. Benefi ty zůstanou. 
Firma to zvládne. I u nás jsou 
odboráři optimisté. Sotva jsme 
zkrotili infl aci, už přišli s tím, 
že bychom mohli plošně přidat 
všem státním zaměstnancům 
15 %. Ať se dílo daří.

Ke kritickým problémům pů-
vodně silné a zdravé fi rmy při-
spěli měrou vrchovatou právě 
megalomanští optimisté. Jednak 
vnitřní z řad top managementu, 
tak i ti vnější z evropské komise. 
Spustili hru vabank a všechno 
pocitově vsadili na jednu kartu. 
Výsledkem tohoto gamblingu 
byl růst cen a z toho logicky vy-

plývající (alespoň pro skeptiky) 
pokles prodejů. Bezuzdné nad-
šení ze zelených zítřků přebilo 
všechny škarohlídy s kalkulač-
kou v ruce. Nějak to zvládneme.

Doufejme v to. Nejen kvůli 
VW, přejme to celému evrop-
skému průmyslu. Unijní dotace 
na podporu elektromobility 
z peněz evropských daňových 
poplatníků končí ze dvou třetin 
v kapsách akcionářů americké 
Tesly a z jedné třetiny putují 
do Číny. Myslím, že nastal čas 
začít opět naslouchat skepti-
kům. Vrátit se nohama na zem. 
Víc počítat a méně se rozhodo-
vat srdíčkem. Ignorace skeptiků 
nás dovedla na kritickou mez. 
Nejen v ekonomice, ale i v mi-
grační problematice, ve woke 
kultuře nebo v bezpečnostních 
otázkách.

Skeptici jsou užiteční. Mají 
v přírodě svoji úlohu. Nechme 
je ji plnit. A berme je na vědo-
mí. Aspoň trochu.

Bohumil Vohanka

G L O S A

Zasedání sedlčanského zastupitelstva 
9. září se vymykalo

Z A M Y Š L E N Í

Skeptik, tvor užitečný

S L O U P E K

Taškařice online
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Asi už stárnu. Anebo jsem byl vždycky víc skep-
tik a konzervativec než nadšený propagátor 
novinek. Každopádně mi připadá, že každou 
chvíli narážím na známky toho, jak se bohulibé 
pokrokové myšlenky mohou zvrtnout. Tak třeba 
nedávno proběhla médii kauza globálních pro-
blémů letového provozu a dalších odvětví kvůli 
banální programátorské chybě. A skoro denně 
zažívám stinnou stránku technického pokroku 
i při své práci v lékárně.

Jsem v praxi přes dvacet let, dávnověk před 
zavedením počítačů už jsem sice nestihl, natož 
dobu, kdy se ještě vážilo na pověstných lékáren-
ských vážkách, ale i tak jsou změny v oboru vel-
mi patrné a pořád zrychlují. Na počátku století 
už byl sice problém něco v laboratoři navážit při 
výpadku elektrického proudu, ale ještě pořád 
se daly v takové situaci aspoň vydat pacientovi 
podle (papírového) receptu jeho léky. Dnes to 
nepřichází v úvahu ani při výpadku internetu 
nebo jen některých dílčích IT systémů, jako je 
připojení k CÚER (Centrální úložiště elektronic-
kých receptů) nebo registru NOOL (Národní or-
ganizace pro ověřování pravosti léčiv), což jsou 
názvy zdatně konkurující fi ktivní VSPZSP neboli 
Vyšetřovací skupině pro zvláště složité případy, 
vymyšlené spisovatelem Vojtěchem Steklačem. 
Prostě je to všechno moc prima, dokud to fun-
guje, jenže v momentě, kdy to fungovat přestane, 
máme tu najednou velký problém. Respektive 
můžeme rovnou zavřít. A možností, jak se může 
něco pokazit, je čím dál více.

Jak to vtipně glosuje kolega Stanislav Havlíček: 
„Počítače nám umožňují řešit problémy, které by-
chom bez nich vůbec neměli.“ Navíc ta elektroni-
zace může vypadat i tak, že lékaři tisknou každý 
elektronický recept zvlášť na stránku formátu A4, 
kam by se v klasickém provedení vešel čtyřikrát. 
Sám si někdy při tisknutí a kopírování všech mož-
ných původně elektronických dokumentů při-
padám jako ve hře Divadla Járy Cimrmana Bla-
ník („tak já to třikrát opíšu a originál založím“). 
Takhle asi „šetření našich lesů“ úplně nevypadá. 
Ona totiž byrokracie má tendenci růst ještě rych-
leji než kapacita výpočetní techniky, takže se 
často pohybujeme na hraně kolapsu počítačové 
sítě a musíme neustále modernizovat vybavení, 
abychom udrželi krok s legislativními požadavky.

Celé to funguje zhruba na principu: Hle, nová 
šikovná vymoženost, proč ji nevyužít? Zpočátku 
je to někdy opravdu jen alternativní možnost 
nabízející větší komfort, a nikdo vás tedy vylo-
ženě nenutí ji používat. Bohužel jakmile se stane 
dostatečně rozšířenou, stává se z ní samozřejmá 
nutnost, bez níž už to najednou prostě nejde. 
A brblání nás zpátečníků s tím asi nic nenadělá...

Jan Žebrakovský

O tom, že v Obděnicích u Pe-
trovic pracoval farář Ladislav 
Hlad věděl myslím jen nepa-
trný počet obyvatel regionu. 
Úžasná osobnost, milova-
ný a respektovaný i bráně-
ný obyvateli. Už před válkou 
a za okupace, pak po osvo-
bození, a ještě za totality. Až 
po krásném dvoustránkovém 
rozhovoru v SK s režisérem 
Miroslavem Bambuškem se 
mohli zájemci o Ladislavu 
Hladovi dozvědět mnoho 
zajímavého. Pan Bambušek 
připravil o této osobnosti tzv. 
scénický dokument. Minu-
lý týden v pátek 13. září měl 
premiéru v obděnické faře 
a nikde jinde se řada dalších 
provedení konat nebude. 

 Po první zkoušce bylo 
jasné, že každý bude projekt 
vnímat s údivem, emocemi 
a respektem. Ani herci Saša 
Rašilov, Igor Chmela a Ja-
kub Gottwald, nebrali tento 
projekt jako jednu z jakýchsi 

vedlejších aktivit. Podobně 
hudební skladatel Vladimír 
Franz, autor hudby. Právě se 
Sašou jsem v rozhovoru nad-
hodil, zda jej „rejža“ musel 
přemlouvat a přesvědčovat 
k takové práci. Jednoznačně 
vyloučil, že by jen minutu vá-
hal, jasná srdeční záležitost. 
Takže na každé další předsta-
vení, přijede znovu s pocitem, 
že jde o něco potřebného, vý-
jimečného, čeho se v kultuře 
zatroleně nedostává. 

Režisér Bambušek se pus-
til do té práce okamžitě, jak jej 
při pobytu na chalupě u Pet-
rovic motivovaly některé sou-
vislosti a vyprávění o místním 
protikomunistickém odboji 
(Černý lev 777). Od toho pak 
už vedla cesta k stíhanému 
komunisty, hlavně estébá-
ky, k faráři Hladovi. Přestože 
jsme s kolegy spolupracova-
li mimo hlavní prostor, měli 
jsme jen zvukový odposlech, 
přiznali jsme silný zážitek. 

Přednes dobrých herců jsme 
slyšeli, ale obrazovou projek-
ci jsme sledovat nemohli.

Můj prožitek byl o to silněj-
ší, že jsem jako předškolní dítě 
(4-6), pana faráře znal během 
dvou let našeho vystěhování 
Sedlčan za války do Obděnic. 
Ubytování v Obděnicích nám 
vyjednal s hodnými lidmi prá-
vě pan farář. Byl i pro malého 
kluka tak výraznou osobnos-
tí, že jsem si zapamatoval 
jeho návštěvy, jeho gesta při 
kázání i přísnost. A jak se 
zpívalo. Na to si potrpěl i při 
návštěvách. Člověk, který 
celý život konal dobré skutky, 
nezanevřel ani na lidi, kteří 
mu hodně ublížili. Chce se 
říci, že vlastně šel ve stopách 
za Kristem. I když sám trpěl, 
pomáhal ostatním. Bambuš-
kův scénický dokument vy-
jádřil, že farář Hlad má i pro 
současnost významný odkaz. 
Chápete? Úžasná věc.

Vladimír Roškot

Už nevím, kolik let to je, kdy 
jsem byl se sborem účinkovat 
před Vánoci v kapli zámku 
v Příčovech na pozvání majitel-
ky zámku. Sešlost, kterou jsem 
tam před vystoupením mohl 
pozorovat, mi byla něčím pově-
domá i podezřelá. Někteří byli 
upraveni a oblečeni takovým 
způsobem, že nemohlo být po-
chyb o tom, koho mají za vzor, 
co vyznávají, co chtějí dát naje-
vo. Majitelka zámku kožní lékař-
ka Alice Tomková v Příčovech 
již léta v srpnu pořádá takzvaná 
Vlastenecká setkání.

Slovo vlastenec tady koluje 
od dob, kdy se za naší přísluš-
nosti k Rakousko-Uhersku růz-
né spolky organizovaly k vlaste-
neckému hnutí za samostatnost. 
T. G. Masaryk káral nadšence, 
když konstatoval: „Kéž by to 

vaše vlastenčení konečně přešlo 

z řečí do vašich rukou.“ Jistě, 

lidé pracují, aby se uživili, aby si 
vydělali. Ale vlastenec, hodný 
toho pojmenování, měl v sobě 
něco navíc, konal něco pro 
vlast, pro její prospěch, pokrok, 
bezpečí, či přípravu k její obra-
ně s vědomím nasazení života. 

Když jsem si na internetu 
přehrál video z Příčov, hledal 
jsem ve slovech známých hos-
tů něco o pravém vlastenectví. 
Čím jsou oni dnes těmi vlasten-
ci. Ale ať mluvil herec V. Jandák, 
písničkář J. Nohavica nebo reži-
sér M. Zábranský, nic jsem ne-
našel. Posluchači tleskali a řeč-
níci jim lichotili, jak jsou skvělí. 
Jandák (byl rok ministrem kul-
tury) například pronesl, že dnes 
není žádná kultura a ze zahájení 
olympiády mu bylo špatně. 

Pokud se kamera rozhlédla 
do stran kousek od pódia, byly 
vidět některé osobnosti, jako he-
rečka J. Obermaierová, bývalý 

děkan národohospodářské fa-
kulty VŠE v Praze M. Ševčík, kte-
rý jistě šel náhodou kolem…, či 
Igor Němec (také kdysi ministr), 
který byl nedávno pro opakova-
nou účast v Příčovech sesazen 
z vysoké funkce v České televi-
zi. Všichni zde byli po boku ta-
kových „vlasteneckých hvězd“ 
jako jsou neonacista T. Vandas 
či J. Foldyna. A program letoš-
ního setkání? Například panely 
Americkoruská válka na Ukra-
jině nebo Jak vše přežít a ne-
zbláznit se? 

Na plakátech u pódia pak 
velkými písmeny: „v Příčovech 
u Sedlčan“. Tak si říkám, jestli 
nezačal ten pěkně bílý sedlčan-
ský hermelín někomu poněkud 
hnědnout. Zvláštní vlastenci, sro-
cení jednou za rok s vědomím 
nějakého osobního nedocenění 
mezi svými na bezpečném mís-
tečku.                  Vladimír Roškot

Z A M Y Š L E N Í

Úžasná věc

G L O S A

Zvláštní vlastenci…

P O Z N Á M K A

Čím dál křehčí 
svět
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